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1. Bevezetés 

1.1. A választott téma aktualitása 

A sport, mint életvezetési komponens, hobbi, szabadidős tevékenység, sokunk életében 

vezető szerepet tölt be. A sport témakörét számos tudományterület tárgyalja, melyhez 

napjainkban hozzátartozik a sporttudomány, - orvoslás, - történelem, - turizmus és még 

számos határtudományi terület. Ennek ellenére a sportturizmus létezése sokak számára 

kevésbé ismert fogalom, mivel bizonyos városokban megrendezésre kerülő 

sportesemények által generált utazási szándékaink szinte észrevehetetlenek, hiszen a cél 

indikálja az utazási motivációt, nem pedig az utazás generálja a sportesemény látogatását. 

A sportról szóló 2004. évi I. tv. 72. §(2) bekezdés a) pontja alapján Magyarország 

Országgyűlése kinyilvánítja, hogy a nemzet közössége a test művelését, a sportot, a nemzet 

alapértékének, kívánatos célnak tekinti. A nemzet értékei között tartja számon a sport által 

elért eredményeket, és elismeri a sport egyént és közösséget erősítő értékeit. 

A sport legelőbb is a lelki egészség alapja, amely hozzátartozik az egészséges nemzet, az 

egészségét megőrizni akaró polgár értékrendjéhez. 

A sport a közjó része. Erősíti a közösség tagjainak egymáshoz tartozását, miként az egyén 

testi és lelki egészségét. 

A sport magába foglalja a nemzet által vallott értékeket, az összetartozás és a versenyzés 

szellemét, a részvételt és a győzelmet, a teljesítmény elismerését, vagyis a munka 

becsületét, az önfegyelem és az öngondoskodás fontosságát, az egyén közösségért viselt 

felelősségét. 

Magyarország Országgyűlése kinyilvánítja, hogy minden embernek alapvető joga van a 

sporthoz, és e jogát az állam biztosítja, függetlenül attól, hogy versenysportról, a szabadidő 

eltöltéséről, a diák-, egyetemi-főiskolai sportról, a fogyatékkal élők sportjáról vagy az 

egészség megőrzéséről van szó. (2004. évi I. törvény a sportról, 2004) 

1.2. A választott téma jelentősége 

A sport immáron nélkülözhetetlen része az emberi mindennapoknak. Számos kedvező 

hatást gyakorol mind a testre, mind a lélekre egyaránt, amellett, hogy hobbiként, 

kikapcsolódási tevékenységként, életformaként is szerepet játszhat életünkben. A magyar 

népegészségügy állapota nem a legkedvezőbb, mely számos társadalmi, generális 
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problémából eredeztethető. A helytelen étkezési szokások, stressz kezelési attitűdök, 

túlhajszoltság mellett hozzátartozik az is, hogy igen kevesen és keveset sportolnak. A rossz 

szokások hátterében meghúzódhatnak generációs- és társadalmi minták, megfelelő 

információk hiánya, fáradtság, helytelen életvezetési ritmusok és számottevő egyéni 

probléma. A mai világra jellemző rohanás közepette elfeledkezünk róla, hogy a testünknek 

mozgásra és pihenésre egyszerre van szüksége. Egy nemrégiben végzett uniós kutatás 

szerint a megkérdezett fiatalok 35%-a azért nem sportol, mert nincsen rá ideje, 25%-a nem 

szereti az aktív testmozgást, míg a kitöltők 6%-a említette meg, hogy a sportolás számára 

drága. (https://uni-obuda.hu/, 2021) A magyar kormány az általános, illetve a 

középiskolákban bevezette a mindennapos testnevelés rendszerét, melynek célja a fiatalok 

testmozgásának növelése, a mozgás iránti kedv megteremtése, a fennálló korai 

egészségügyi problémák mérséklése-, leküzdése- és háttérbeszorítása. Érdemes még 

megemlíteni azt is, hogy Magyarország az egyetlen olyan ország, ahol az emberek a 

munkahelyükön többet sportolnak, mint a szabadban. Ennek több oka is lehet. Már több 

munkahely is rendelkezik fitneszteremmel, amit a munkavállalók általában ingyenesen 

igénybe vehetnek, illetve pozitívumként jelenhet meg az is, hogy nem kell utazniuk, 

helyben végezhetik a gyakorlatokat. (Jandó, 2018) 

1.3. A témaválasztás indoklása 

Szakdolgozatom témáját elsősorban a sport iránti szeretetem alapozta meg, mely az aktív 

tevékenység mellett kiegészül egy sporteseményekhez köthető folyamatos hírkövetéssel, 

továbbá szervesen társul hozzá sportközpontú városok turisztikája iránti érdeklődés. 

Gödöllő városa számos ismert, rangos sportolóval büszkélkedhet, nem csak a jelenkor 

tekintetében, hiszen a versenysport a városban hosszú évekre nyúlik vissza, melynek 

köszönhetően több neves és kitüntetett sportoló is hozzátett a város sportturisztikájának 

létrejöttéhez és fejlődéséhez. Dolgozatomban a kutatás ideje alatt (2021. novembertől 

2023.májusig) részletesen körbejártam a következő pontokat, melyek mélyebb betekintést 

nyújthatnak a város adta sportturisztikai lehetőségekbe: a sportturizmus városi, illetve 

külvárosi hatásai Gödöllő gazdaságára turisztikai szempontból, valamint, hogy mely 

sportágak a leginkább támogatottak önkormányzati szinten. 

1.4. Kutatási kérdéskör 

Kutatásomat elsősorban a következőkben részletesen tárgyalt szakirodalom alátámasztása 
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céljából végzem. A szakirodalmak megválasztásánál a következő alapvetést vettem 

figyelembe: „Egy témával kapcsolatban azt a szakirodalmat tekintjük relevánsnak, amely 

az alábbi feltételek közül bármelyiknek eleget tesz: ugyanazokat a kérdéseket, változókat 

vizsgálja; azonos elméleten alapul; ugyanazon elmélet empirikus igazolására támaszkodik; 

hasonló gyakorlatot elemez.” (Falus, 1993.) Bár az idézet pedagógiai kutatásra irányuló 

szakirodalomból származik, az alapvetés mindennemű dolgozati formátumban, 

hivatkozásokat tekintve megállja a helyét, relevánsnak minősíthető.  

A szakirodalom feldolgozás mellett a kutatási kérdések megválaszolásához elengedhetetlen 

volt egy, a fő témapontokra irányuló kérdőív kidolgozása is, melyhez az írásos kikérdezés 

módszerét választottam, továbbá interjúkat készítettem, olyan személyekkel, akik a 

témában releváns válaszaikkal segítették dolgozatom létrejöttét. Ezt a két kutatási módszert 

SWOT analízisben értékeltem ki, melyet részletesebben is bemutatok a szakdolgozatom 

„Következtetések-javaslatok” fejezetben. 
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2. Sportból sportesemény 

Minden korban jelen volt az új élmények keresése érdekében tett utazás. (pl. más kultúrák, 

„csodák megismerése, vallási, vagy gyógyulási célú utazások, céhlegények vándorlásai). A 

sportturizmus egészen az ókorig vezethető vissza. Az első olimpiák idején a versenyzők 

sportolási szándékkal, a nézők csupán a versenyeket megtekinteni keresték fel a játékokat 

rendező helyszíneket. A versenyszámok már a 19. században sok embert megmozgattak, 

ahogy az 1. számú ábrán is látható. Napjainkban, a technikai fejlődésével kitágult a 

mozgástér. Ugyanakkor a technikai fejlődés arra készteti a mai kor emberét, hogy 

elutazzon mindennapi környezetéből és másutt keresse azt, ami otthon már elveszett. Azaz 

turistává kell válnia, azért, hogy élvezhesse a természet adta szépségeket, hogy 

élményekkel gazdagodva térjen haza. Az utazás célja a megszokottól eltérő élmények, 

újdonságok keresése. A sportcélú utazások iránti kereslet az 1980-as évektől radikálisan 

növekedni kezdett. A profi és az amatőr sporthoz kapcsolódó események, mint komplex 

turisztikai szolgáltatások jelentek meg. Napjainkban egy-egy világverseny kisebbfajta 

„népvándorlást” idéz elő, az eseményeket több százezer ember tekinti meg a helyszínen, 

ill. az eseményt rendező országban. 1990-es években elkezdődött a sportturizmus 

stratégiák kidolgozása, sokszor maga a sportesemény csak kicsiny része a komplex 

szolgáltatásnak. A 20. század végéig a sportturizmus volt a leggyorsabban fejlődő területe 

a turizmusnak. (Kiss R. , 2013) Mivel a professzionális sportesemények száma véges, ezért 

napjainkban egyre nagyobb jelentőséget kap a kedvtelésből versenyzők számára kiírt 

versenyek (utcai futó versenyek, tóátúszó versenyek, kerékpárversenyek). 

 

1. ábra Első modernkori Olimpia, 1896. Athén ( (KormánySport, 2020) 
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3. Sportturizmus típusai  

3.1. A sportturizmus célja szerint 

A sportturizmus egy olyan turisztikai ágazatot jelent, melyben az utazás legfőbb 

motivációja a sport. Az állandó lakhelyről való elutazás célja lehet a versenysport, aktív 

részvétel rekreációs sportban, vagy éppen a vonzerőkhöz kapcsolódó élmények (közösség, 

látvány, hangulat) megszerzése. (Kiss, Dr. Győri, Dorka, & Domokos, n.a) Rengeteg oka 

és célja lehet, amiért valaki a sportolás mellett dönt. Megkülönböztethetjük, a hivatásszerű 

sportolást, amely célja a megélhetés, profit szerzése. Egy professzionális sportoló esetében 

már nem szabadidős tevékenység, a jövedelmezőség miatt számos áldozatot kell hozni, 

versenyeken megjelenni, és minél jobb eredményt elérni. Versenyek során a sportolók 

hazai vagy éppen nemzetközi, világversenyekre járnak. Ezen utazásaik során őket a 

hivatásturista kategóriájába sorolhatjuk be. A sportkarrier után sokan szeretnék továbbadni 

tudásukat, tapasztalataikat. Fontos kiemelni, hogy nem minden sportoló válik jó edzővé, 

véleményem szerint szükség van hozzá pedagógia és pszichológiai érzékre is, főleg az 

utánpótlás nevelése során.  

A szabadidő sportolók célja az egészség megőrzése, a közösségi élmények szerzése, illetve 

a kikapcsolódás is lehet. A hivatásszerű sportolókhoz hasonlóan ők is gyakran utaznak 

versenyekre, de inkább amatőr bajnokságok, tömegversenyek résztvevői. A turizmus 

hozzájuk is kapcsolódik, új élmények szerzése miatt is gyakran utaznak versenyekre. 

Megkülönböztethetjük azokat is, akik alkalomszerűen, szezonálisan utaznak pl. 

vízitúrázók, gyalogtúrázók, lovas túrázók, síelni utazók, mozgást kereső üdülők. 

3.2. A sportturista sportaktivitása szerint 

Sportaktivitás szerint szintén két csoportot különíthetünk el. Az aktív sportolók 

kategóriájába soroljuk azon sportolókat, akik a sportrendezvények, rendszeres vagy 

alkalomszerű aktív résztvevői, sportolói. Az őket kísérő csapattagok (edzők, orvosok 

gyúrók) illetve szurkolók, kommentátorok szintén ide sorolhatóak. A passzív sportturizmus 

legnagyobb arányban a professzionális sporthoz kötődik, amit leginkább egy csapat vagy 

egy sportoló szeretete, a nemzeti hovatartozás, egy klub vagy egyesület iránti érzelmi 

kötődés, nosztalgia indukál (Fairley & Gammon, 2006) (Smith & Stewart, 2007). a 

sportolóhoz vagy sportcsapathoz a szurkolót érzelmi szál köti.  

A szurkolói turizmus a sport és a turizmus kapcsolatának egyik legátfogóbb területe. (Kiss, 
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Dr. Győri, Dorka, & Domokos, n.a) 

3.3. Gammon és Robinson - Sport és utazás kapcsolatának kategóriái 

Gammon és Robinson az utazás célja és a sportaktivitás figyelembevételével négy 

csoportot különített el. A kemény sportturizmus (Hard Sports Tourism) olyan utazási 

tevékenységeket foglal magába, amikor sportoló vagy szervező aktív résztvevője a 

sporteseménynek. Amennyiben az utazás elsődlegesen célja nem egy sporttevékenységen 

vagy sporteseményen való részvétel, de a turista él a desztináció adta lehetőségekkel akár 

aktív akár passzív módon akkor őket a „Kemény” turisták sportja (Hard Tourism Sports) 

csoportba kategorizálhatjuk. "Lágy" sportturizmusnak (Soft Sports Tourism) nevezzük az 

olyan utazókat, akiknek az utazási célja egy rekreációs sporttevékenységen való részvétel. 

„Lágy” turisták sportja (Soft Tourism Sports), foglalja magába azokat, akik esetlegesen, 

véletlenszerűen vagy akár spontán módon veszik igénybe a desztináció sportturisztikai 

kínálatát. (Gammon & Robinson, 1997) 

3.4. Egyéb szempontok szerinti csoportosítás 

A sportturisztikai tevékenységeket a sporttevékenység helyszíne szerint is osztályozhatjuk: 

 Szabadtéri (outdoor), vagy fedettpályás-/teremsport (indoor), 

 Természetes környezetben (pl. sípályák, vízpartok, erdők), vagy mesterséges 

környezetben (pl. stadionok, versenypályák, különleges utak, útvonalak) zajló, 

 Szárazföldi, vízi-, vagy légi sport, 

 Téli/havas, vagy nyári/nem havas sportok. 

Sportszerigény szerint:  

 Sportszert igénylő, vagy nem igénylő, 

 Technikai, vagy nem technikai. 

Anyagi vonzata szerint: 

 Kevés pénzt, vagy sok pénzt igénylő. 

Sportágak szerint:  

 Pl. kerékpársport, lovassport, vízi sportok, természetjárás, síelés. 

Gáldi megemlíti a fitneszturizmus és a sportágtanulási turizmus jelentőségét is. (Gáldi, 

2011)  
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4. Gödöllő Történelmi és területi áttekintése 

4.1. Történelmi áttekintés 

Gödöllő gazdag múltú település. A változás folyamatos, így a jelenünk mindennapjait 

meghatározó városképet, az itt élők családi, felekezeti, megélhetési viszonyait az elmúlt 

évszázadok formálták olyanná, amilyennek jól ismerjük. Gödöllő adottságai már az 

őskorban is kedvező feltételeket biztosítottak a letelepedéshez, hosszútávú 

berendezkedéshez, életvitelhez. A kezdetektől fontos tényező volt a később pest- hatvan-

kassai országút néven ismert útvonal, a dombvidék, és a bő vizű patakok megléte. A 

Római Birodalom alatt Pannónia közelsége késztette letelepedésre a szarmatákat, akik 

hatalmas települést hoztak létre. Az Árpád-korban több falu létezett a mai Gödöllő 

területén, Babaton templomot is építettek. Első írásos emlék 1349-ből maradt fenn, 

Gödöllő névváltozásait ettől kezdve követhetjük nyomon. (Gödöllő Városi Múzeum, 2022) 

4.2. Területi áttekintés 

Gödöllő városa Pest vármegyében található, Budapesttől 30 kilométerre, északkeletre. A 

gödöllői járás központja 650 éve település és közel 50 éve kapta meg a városi rangot. 

Címerében a gyermekeit saját vérével tápláló pelikánmadár figyelhető meg, mely a 

megújulást szimbolizálja. Legismertebb nevezetessége a Gödöllői Királyi Kastély, 

valamint a Máriabesenyőn található Nagyboldogasszony Bazilika. Magyarország 

magasabban fekvő települései közé tartozik, területén húzódik a Gödöllői-dombság, 

melynek erdőségei az éghajlatot enyhítik, a levegőjét tisztítják, mindamellett remek 

kirándulási lehetőséget nyújt az idelátogatók és természetet kedvelők számára. 2021.január 

1.-i KSH adatok szerint Gödöllő Magyarország 30. legnépesebb települése, a népessége 31 

779 főt számlál. Kedvező elhelyezkedése, Budapest közelsége miatt ez a szám 

folyamatosan növekszik. 

Az alábbi táblázat (2.ábra) Gödöllő nemzetiségi eloszlását mutatja, illetve annak 

változásait 10 év alatt (Központi Statisztikai Hivatal, 2022) 

 

2. ábra - Gödöllő nemzetiségi eloszlása (Könyvtár, 2011) 

  

Időszak Összesen Magyar Roma Német Szlovák Lengyel Román Ukrán Egyéb/Nem 

válaszolt 

2001 100 94,37% 1,20% 0,62% 0,39% 0,08% 0,08% 0,14% 3,12% 

2011 100 85,99% 1,25% 1,59 0,20% 0,18% 0,29% 0,18% 10,35% 
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5. Sportolási lehetőségek Gödöllőn napjainkban 

 

A gödöllői és környékbeli fiataloknak számos lehetősége van az akár hobbi-, akár versenyszerű 

sportolásra. A város rengeteg sportszakosztállyal rendelkezik, melyet felsorolok a teljesség igénye 

nélkül az 1. számú mellékletben.  

 
3. ábra - Gödöllő sportlétesítmények (MyMap, 2022) 

 

5.1. Labdarúgás 

A labdarúgás, más néven a futball napjaink legnépszerűbb sportja világszinten. A mai 

gödöllői csapat, akik most jelenleg a Pest megyei I. osztályban játszanak, a rendszerváltás 

után, 1991-ben jött létre. A klub történetében legnagyobb sikernek az NB3 megnyerése 

számított 1992-ben, mely után további 4 évig a másodosztályban tudtak szerepelni. Rekord 

nézőszám szintén 1992-ben volt a Bagi Fc ellen megnyert bajnoki mérkőzésen 3500 

szurkoló tekintette meg a játszmát. (Tóth, 2013) 

Gödöllőn többek között sikeres utánpótlás nevelés zajlik. A többszörös magyar bajnokok, 

Varga Roland és Lovrencsics Gergő is itt kezdte a karrierjét. Gergő a pályafutását a Góliát 

Diáksport Egyesület csapatában indította, amelyet édesapja, Lovrencsics László alapított 

meg. Ebből a korosztályból több labdarúgó is eljutott a nemzeti bajnokság első osztályáig. 

A klub életében fontos történés volt a 2017/2018-as szezon, amikor a csapat az Újpestet 

fogadta a Magyar Kupa sorozatában, ahol a tét a legjobb 32 csapat közé kerülés volt. Közel 

1000 szurkoló előtt 0-3-as eredménnyel ugyan az Újpest nyert, de a gödöllői csapat 
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tisztesen helyt állt az ellenféllel szemben. (godolloihirek.hu, 2017) 

 

4. ábra Gödöllői elhivatott szurkolók (saját fotó, 2022) 

A csapat pályáját, a Táncsics Mihály úti Sportcentrumot 2009-ben modernizálták. Ekkor új 

automata öntözőrendszert, kispadokat, világítást és biztonsági korlátot helyeztek el. A 

lelátó is felújításra került, 300 ülőhellyel rendelkező 3 szektoros nézőtérré alakították át, 

befogadóképessége így már 2500 fő. 2021-ben ünnepélyes díjátadó keretein belül nevezték 

át Gödöllő város díszpolgáráról, az olimpiai bajnok, világválogatott, Ferencváros 

csapatával magyar bajnok Szűcs Lajosról. A sportcentrumban található a város 

labdarúgásának múzeuma is. (godolloihirek.hu, 2020) 

A 2021/2022-es szezonban a gödöllői a Pest megyei bajnokság megnyerése után a 

Tápiószentmártonba látogatott el, ahol a Pest Megyei Kupa bajnokával, a Bugyi OBO SE 

csapatával vívta meg a Szuperkupa-döntőt. A mérkőzést a Gödöllői SK nyerte meg 

Barabás Ádám, Miknyóczki Balázs, Tóth-Ilkó Áron, Mudroch Mendel, Reznek Donát 

góljaival 5:1-re. (nemzetisport.hu, 2022) 

2022. februári adatok alapján körülbelül 800 igazolt játékosa van a klubnak melyből 533 

gyerek. Nagy motivációt adhat a fiatal sportolóknak, hogy a Gödöllő SK csapat színeiben 

folytatja pályafutását Nagy Dániel, kétszeres magyar válogatott labdarúgó, aki korábbi 

német pályafutása után itthon a Ferencvárosban és az Újpest csapataiban játszott. 

(godolloihirek.hu, 2022) 
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5.2. Tenisz 

A városban jelenleg az egyetemi teniszpálya mellett a Kiskastély teniszcentrumban van 

lehetőség az edzések látogatására. A Kiskastély mellett lévő Rub&Roll étteremben a finom 

ételeket egy gyönyörű környezetben fogyaszthatjuk el. Véleményem szerint az egyetemi 

pálya minősége kedvezőbb, ebben erősített meg Deáki Mónika is a vele készült interjúm 

során. Korábban a Szabadság téren a Hév megállója mellett is működött egy pálya, amin 

még Horthy Miklós is játszott, azonban mára már teljesen benőtte a gaz, és nem üzemel. 

5.3. Futsal 

A 2003-ban létrejövő Gödöllői Futsal Clubnak a megalapítását követő 3 évben sikerült 

megnyerni a NB2-es, NB2-es bajnoki címet, illetve a Magyar Kupát is.  Mérkőzéseiknek 

az egyetemi sportcsarnok adott otthont, ahol a szurkolók mellett az ifjúsági labdarúgó 

gyerekek is bíztatták a csapatot.  A csapat mára már megszűnt. Ennek oka a támogatások 

hiánya, illetve a szponzorok visszalépése volt a bajnoki szezon előtt. Személyes 

véleményem, hogy a futsal és a nagypályás labdarúgás nem épül egymásra, külön 

sportként kell tekinteni. Az ifjúsági nevelésbe sokszor beépítik a teremlabdarúgást, de 

ennek negatív hatása is lehet a gyerekek fejlődésére, összezavarhatja őket a labda mérete, a 

szabályok különbsége. Érdekességként említeném meg, hogy a legutolsó gödöllői csapat 

játékosai közül többen is a Rabel Fanatics nevű csapatba igazoltak. Mérkőzéseiket Tura 

Városi Sportcsarnokban vívják, ahol a szurkolók "Hajrá Gödöllő" felkiáltással buzdítják a 

csapatot. Erről Dr. Lajos Attila, korábbi futsal szakosztályvezető, tulajdonos, ügyvezető és 

sportigazgató mesélt nekem interjúnk során.  

Friss hír, hogy a Magyar Labdarúgó Szövetség elnökének jóváhagyásával egy 43 millió 

forint értékű műfüves futsal pálya épülhet hamarosan Gödöllőn. Az új megvilágított, 

palánkkal felszerelt pálya 40 x 20 méteres alapterülettel fog rendelkezni. A városvezetés 

hozzájárulását adta a projekthez, ami önkormányzati forrást nem fog igényelni. (Gödöllői 

hírek, 2023) 

5.4. Kézilabda 

Az 1991 óta önálló városi sportegyesületként működő Gödöllői Kézilabda Klub életének 

legsikeresebb időszaka az 1990-es évekre tehető. Ekkor a nőknél NBI/B első helyezés, míg 

a férfiaknál NBI/B kétszer harmadik helyezésű eredmény született. A számos nehézséggel 

küzdő klub 2004-re egy megyei női csapatra szűkült. A megtorpanás után a megújulás 
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útjára léptek, amikor az 1990-es évek sikeres csapatát alkotó játékosok újjáélesztették a 

gödöllői kézilabdát. 2005-ben új vezetőséggel, tisztviselőkkel és nagy lendülettel indult 

újra. (www.facebook.com/GodolloKSC) 

5.5. Röplabda 

Magyarországon az 1930-as években ismerhettük meg először a röplabdát, de népszerűvé 

csak az 1940-es években vált. A világháború után tömegsporttá vált. Gödöllőn a mai klub 

elődje 1980-ban alakult meg, Gödöllői Sport Klub néven. A jelenlegi klub 1992-ben 

született meg. A Gödöllői Röplabda Club (GRC) 1998-ben jutott fel a Magyar Bajnokság 

első osztályába. Ezt követően 2000-ben már az Extraligában is szerepelhettek. A csapat 

eredményei önmagukért beszélnek. A Nemzeti Bajnokságban álltak már a dobogó összes 

fokán, 2021-ben pedig meg is nyerték. Magyar Kupa elhódításához már többször is álltak 

közel (2015,2014,2013,2011), de sajnos csak az ezüstérmet sikerült megszerezniük. Az 

egyesület utánpótlására kiemelt hangsúlyt fektet, a klubnál 150 utánpótláskorú játékos 

röplabdázik, többen válogatottak is a korosztályukban. A felnőtt csapat sikereihez 

hasonlóan az utánpótlás csapatok is jól szerepelnek. 2021-ben bronzérmet szereztek az 

U21-es bajnokságban, negyedik helyet értek el az U19-es bajnokságban, 5. helyet az U17-

ben, az első osztályban az U13-as csapat a 9. helyen zárt, míg az U19 másodosztályában a 

3. helyezést értek el. Ezen korosztályok eredményei azért is fontosak a klub életében, mert 

a fiatalabb játékosok számára nyitva áll a kapu, hogy csatlakozzanak a felnőtt csapathoz. 

Jelenleg a nagycsapat kétharmada fiatal, saját nevelésű játékos. A GRC keretein belül a 

strandröplabdázásra is van lehetőség. (Röplabda) 

5.6. Asztalitenisz 

Az asztalitenisz Gödöllőn több mint 70 éves múltra tekint vissza. A városban nemrégiben 

átadtak egy asztalitenisz csarnokot is, ami egyben a japán márkát forgalmazó Butterfly 

bemutatóterme is.  

A közel 1200 m
2
-es teremben 12 asztal mellett edzőterem és vendégszobák is találhatók, 

így segítik a sportolók minden igényének kielégítését, versenyre való felkészülését. A 

csarnokot a hobbisportolók is igénybe vehetik, mi több, bajnokságban is részt vehetnek, 

ahol a legfontosabb érték egymás tisztelete. Az idei bajnokságban 17 csapat vett részt, 2 

ligában. A bajnokság során hétről hétre csaptak össze a csapatok több mint 1000 mérkőzést 

játszva, egyéni, illetve páros számokban. A csarnokban gyerekektől kezdve az idősebb 
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korosztály is képviselteti magát, és önfeledten sportol. A csarnok hétfőtől péntekig tart 

nyitva 9:00 és 21:00 között. Az igénybevételéhez napijegy mellett bérlet vásárlására is van 

lehetőség, illetve adogatógép kölcsönzésre vagy személyi edző segítségére is. (Butterfly 

asztalitenisz csarnok) 

„38 éve pingpongozom itt Gödöllőn, több mint 10 éve vagyok már vezetője ennek az 

egyesületnek. Hosszú évek óta vágytunk már egy saját otthonra. Az edzéslehetőségek 

állandó problémát jelentettek. Rengeteg a sportszakosztály Gödöllőn, a termek kapacitása 

viszont véges. Most azonban ez a nehézség végérvényesen megoldódik. Évek óta szerettük 

volna szakmailag magasabb szintre emelni a helyi asztaliteniszt, de mindig belebotlottunk 

abba az akadályba: amíg nincs saját csarnokunk, ez nem megvalósítható. Az infrastruktúra 

háttér létrejötte után mostantól a magunk urai leszünk.” Bartha Tibor, a Gödöllői SK 

alelnöke és szakosztályvezetője. (http://szolgalat.com/ , 2022) 

2008-ban Gödöllő város díszpolgára lett Tóth Krisztina, Európa-bajnok, világbajnoki 

bronzérmes asztaliteniszező (Gödöllői hírek) 

5.7. Vívás 

A vívás egy komoly hagyományokkal rendelkező, összetett felkészültséget igénylő 

technikai küzdősport, amelyben fontos szerepet kap az izommunka és a reflexek mellett, a 

gondolkodás is. Töretlen népszerűségét annak is köszönheti, hogy az újkori olimpiák 

történetében a vívás a legeredményesebb olimpiai sportágunk. 

Gödöllőn a vívás már közel 100 éve van jelen. Kezdetben a Premontrei Gimnáziumban 

kezdett el oktatni vívást Ötvös Károly testnevelő tanár, atléta és vívó edző. Klub szinten a 

vívó szakosztály Benkő Tibor olimpikon virágoztatta fel. Általa kezdett el jelentősen 

fejlődni a vívóélet 1968-tól. A szakosztály vezetését a Gémesi fivérek vették át 1988-ban. 

Ekkor már többen versenyeztek az első osztályban a gödöllői vívók közül. 1993-ban 

csatlakozott Batizi Sándor mesteredző a klubba. Kitűzött célja az volt, hogy Gödöllő 

kineveljen egy olimpikont. Két évtizede szakosztály a vidéki vívás utánpótlásbázisának 

számít. Hazai és nemzetközi versenyeken egyaránt jól teljesítenek a sportolók. Több mint 

40 érmet hoztak el nemzetközi versenyekről. Legnagyobb sikernek Gémesi Csanád tokiói 

olimpiai bronzérme számít. Kardvívásra jelenleg már óvodás kortól lehet jelentkezni. 

(geac.hu/vívó szakosztály, 2022) 

A Gödöllői EAC vívószakosztály 2020. január 7-én írta alá a kivitelezési szerződését az 
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Isaszegi Úton a Hajós Alfréd Általános Iskolával szemben épülő vívócsarnokkal.  

 

5. ábra Gödöllői vívócsarnok (szolgálat, 2020) 

A csarnok építéséhez a gödöllői önkormányzat 50 millió forint támogatással járult hozzá, 

illetve további 50 millió forint vissza nem térítendő kölcsönnel segíti a csarnok építését. A 

város mellett fő finanszírozó volt még a Magyar Vívószövetség is, amely a 

létesítményfejlesztési keretéből segíti a csarnoképítés megvalósítását. Megvalósulásakor a 

sportolók számára 8 verseny- és 12 edzőpást áll majd rendelkezésre. (godolloihirek.hu, 

2020) Gödöllő városának kiemelkedő vívója Gémesi Csanád, aki 2021-ben Gödöllő 

Díszpolgára címet kapott a tokiói olimpiai remek teljesítményéért. Ő lett a város 

történetének első olimpiai érmes sportolója. 2022-ben az Antalyában megrendezett 

Euróba-bajnokságon aranyérmet nyert a csapatával. A döntőben 45-39-re tudták legyőzni 

ukrán ellenfeleiket. Gémesi Csanád a döntőt követően a következőt nyilatkozta: "Nagyon 

örülök, hogy eredményes voltam, ezen a napon is! Egész más körülmények között lettünk 

Európa-bajnokok négy évvel ezelőtt, mint most, de mégsem tudok különbséget tenni a két 

aranyérem között, kedves számomra mindkettő!” A csapat tagjai: Gémesi Csanád, Szilágyi 

Áron, Szatmári András, Decsi Tamás. (MTI, 2022) 

 

5.8. Vízisportok 

A vízisportok múltja Gödöllőn a mára már nem üzemelő strandokra tekinthetők vissza. Az 

Ady Endre Sétányon található városi és térségi uszoda beruházási terveit 2014. március 6-

án hozták nyilvánosságra. Ezt követően 2769 nappal nyitotta meg a kapuit a nagyközönség 



14 

 

számára, 3 hónapos próbaüzemmel látogathatták az úszást kedvelő helyi és környékbeli 

lakosok. A létesítmény üzemeltetője a Magyar Agrár - és Élettudományi Egyetem. 2021. 

szeptember 20-án létrejött a MATE-GEAC sportegyesület, amelynek lesz női és férfi 

vízilabda-, valamint úszó szakosztálya is. (godolloihirek.hu, 2021) 

Jánosi János tervei alapján, a Grabarics Kft. által kivitelezett uszoda komplexumban egy 2 

méter mély 50x25 méteres versenymedence található, illetve egy kisebb 0,8 méter 

mélységű 10x8 méteres tanmedence is, melyet egy 600 férőhelyes nézőtér vesz körül. Az 

uszoda medence szintjén regenerációs jellegű wellness részleg 3 szaunából és egy 

jacuzziból áll. 

A megnyitó során Orbán Viktor miniszterelnök a beszédében elmondta, hogy a “most 

átadott uszoda nemcsak Gödöllő büszkeségét növeli, hanem az egész országét, ez az 

uszoda egy magyar épület, kívülről is rögtön látni, hogy illeszkedik abba, amit a magyar 

építészeti hagyománynak neveznek”. (szentistvancampus.uni-mate.hu, 2021)  Wladár 

Sándor olimpiai bajnok úszó, látogatása során elmondta, hogy öröm belépni a gödöllői 

uszodába, fantasztikusan szép és emberléptékű, nem nagy és nem is kicsi. A Magyar Úszó 

Szövetség által megrendezett gödöllői felzárkóztatási edzőtáborában három közép-

magyarországi régióból mintegy 40 gyerek vett részt. (uni-mate.hu, 2021) 

5.8.1. MATE GEAC férfi vízilabda 

Dr. Kiss Gergely háromszoros olimpiai bajnok vízilabdázó 2013-ban alapította meg a 

Modern Sport Akadémiát, amellyel karöltve 2021-ben alakult meg Gödöllőn a vízilabda 

szakosztály. A megalakulás elsődleges célja az volt, hogy a gyerekeknek egy olyan 

közösséget biztosítsanak, ahol a tanulás mellett elsajátíthatják az úszás vagy akár a 

vízilabda alapjait. Az úszócsarnok egy kiváló lehetőséget biztosít arra, hogy a gödöllői és a 

Gödöllő környéki gyerekeket is magas szinten teljesíthessenek, és ez a tanulmányaikra is 

pozitív kihatással legyen. A szakmai stáb jelenleg nyolc főből áll. A szakosztály vezetője 

Dr. Kiss Gergely. 

Ars poetica: “A magyar férfi vízilabda hagyományai és eredményei alázatra, szorgalomra 

és tudatosságra tanítanak bennünket.” (Kiss Gergő) (geac.hu/férfi vizalabda szakosztály) 
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6. ábra – Gödöllői Városi és Térségi uszoda (MATE hírek, 2022) 

 

2023. március. 06-án a magyar U18-as vízilabda válogatott fogadta az Ázsiai Játékokra 

készülő dél-koreai felnőtt válogatottat. A mérkőzés helyszíne a Gödöllői Városi és Térségi 

uszoda volt, ami most először adott otthont nemzetközi eseménynek.  

 

„Telt házas, igazi sportünnep volt, már elővételben elkelt több száz jegy, végül 600 néző 

előtt játszhattak a csapatok, nagyon büszke vagyok, hogy sikerült megszerveznem a 

mérkőzést, köszönet a MATE vezetésének, a MATE-GEAC-nak az uszoda 

munkatársainak, a vízilabda szövetségnek, igazi csapatmunka volt, mindenki rugalmas 

partnerként vett részt a szervezőmunkában. Örülök, hogy Gór-Nagy Miklós, az MVLSZ 

sportszakmai vezetője is velünk volt, az este során. A közönség nagyon hálás volt, a 

vízilabdás fiaink boldogok voltak, és a végén még a magyar válogatott is győzött. A 

kezdeti megilletődöttség után szép lassan ritmust váltottak és végül 12-10-re győztek a már 

két hete együtt készülő dél-koreai csapat ellen. Mindenki szerepet kapott a magyar 

csapatban, született egy-két bombagól is, mindkét oldalon, teljes volt a sportélmény” (Dr. 

Kiss Gergely) (Magyar Vízilabda Szövetség, 2023) 
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7. ábra Első férfi nemzetközi vízilabda mérkőzés Gödöllőn (MATE, 2023) 

5.8.2. MATE GEAC női vízilabda 

A város női vízilabda szakosztálya szintén 2021-ben alakult. A szakosztály vezetője Valkai 

Ágnes, világ-és Európa-bajnok, kétszeres olimpikon. A Valkai Ági Vízilabda Akadémia a 

MATE-GEAC keretein belül jött létre. A cél itt is a sport megszerettetése, illetve a pozitív 

emberi tulajdonságok nevelése a sportoló kislányoknak. A szakmai stáb négy főből áll. 

(geac.hu/ Női vizilabda szakosztály) 

5.9. Lovaglás  

Gödöllő határában és környékén több lovarda, lovas iskola is található. Ezek közül egyik a 

MATE tanüzeme Babatvölgyben, amely Gödöllőtől mindössze néhány kilométerre, a 

Gödöllői- Dombság területén, egy gyönyörű, védett völgyben helyezkedik el. 

A hatalmas területen többfajta haszonállatot tartanak, többek között lovakat is. A 

szervezetnél lehetőség van egyéni és csoportos lovaglásra a kezdőtől egészen a haladó 

szintig. A „Lovi Suli” keretében gyerekeknek egyéni oktatást, napközis- és bentlakásos 
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táborokat szerveznek. A lovardában alkalmanként lovas versenyeket rendeznek. 

(elmenyterkep.hu) Az Árpád vére lovas iskolában az oktatáson kívül lovas show-t is 

tartanak, ahol a látogatók megismerkedhetnek többek között a lovasíjászattal is. 

5.10. Íjászat 

2008-ban alakult GSK HUN-TER Íjász szakosztály, először az Airsoft Kulturális Sport 

egyesület részeként, 2014 óta önálló szakosztályként van jelen a gödöllői sportéletben. A 

név egy mozaik szó, melyben a HUN a Hungaryt míg a TER a terepíjászatot jelenti. A két 

szó összevonva HUN-TER együttes jelentése a vadászíjászat. Gödöllő az íjászat 

"szülőfaluja". Az 1970-es években Dr. Fábián Gyula professzor által itt alakult meg az első 

kis csoport melynek neve a Nomád Íjászkör lett. Az egyesület országosan ismertté vált, 

több világsikereket elérő íjász került ki a gödöllői MTVE szárnyai alól. A szakosztály 

küldetése, hogy a vadászíjászattal kapcsolatos magyar tradicionális, illetve terepíjász 

ismereteket bemutassa, népszerűsítse. Helyi és országos versenyeket szerveznek és 

bonyolítanak le. Gyerekek, ifi, és felnőtt korcsoportok számára aktív szabadidő és 

versenysport lehetőséget biztosítanak. Mint számos más sportnál, így az íjászaton keresztül 

is sok pozitív emberi tulajdonságot tanulhatnak a gyerekek, ezért kiemelt figyelmet 

fordítanak az utánpótlás nevelésre. A szakosztály célja, hogy aktív része legyen Gödöllő 

város sport, és kulturális életének, ezért minél több rendezvényen mutatják be a 

szakosztályt, elért eredményeket, aktív tevékenységeit, ezzel népszerűsítve az íjászatot. Az 

egyesület a Magyar Íjász Szövetség tagszervezete. Rendszeres részvevők a rangos hazai 

versenyeknek. Számos hazai, és nemzetközi siker született, az egyesület színeiben. 2010-

ben mini országos bajnoki címet nyertek el, 2011-ben pedig az Európa bajnoki címet. 

2012-ben a szenior kategória országos bajnokai lettek, míg 2014-ben Diák Olimpiai 

győzelmek követték a sort, több kategóriában is. Gödöllő belterületén több célos 

íjászpályán és tereppályám mozgócél lövésére, terep és vadászíjászat gyakorlására van 

lehetőség a tagok és érdeklődők számára. Sportolási és íjászedzés lehetőséget biztosít akár 

korosztályos bontásban is. Az alapítás óta jelentősen megnőtt a klub tagjainak száma. Az 

egyesület célja, hogy megismertessék, megszerettessék, gyakorolhassák ezt az ősi sportot 

és az ehhez kapcsolódó hagyományokat. Az érdeklődőknek tanácsadással, felszerelés 

biztosításával segítenek az íjászat kipróbálásához. (hun-ter.hu) 

5.11. Természetjárás 

A Margarita 344,2 Turisztikai és Sport Egyesület 1995-ben alakult. Tagszervezete a 
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Magyar Természetbarát Szövetségnek és a Magyar Szabadidősport Szövetségnek. 

Fő tevékenységük a természetjárás - elsősorban gyalogos, kerékpáros és vízi túrázás, 

teljesítménytúrázás, barlangjárás - és a szabadidősportok művelése, rendezvények 

szervezése, népszerűsítése. Számtalan futó, duatlon, triatlon, kerékpár, úszó és vizes 

rendezvényen indultak. Minden tag a saját egészsége érdekében mozog. 

Létrehozták teljesítménytúrázást, mely nagy tömegeket mozgat meg. Évente három 

gyalogos, négy kerékpáros teljesítménytúrát szerveznek és bonyolítanak le. Az őszi 

teljesítménytúra a „Világ Gyaloglónapi” programhoz kapcsolódik. A 4 kerékpáros 

teljesítménytúra a környékbeli településeket járja be. 2003 óta minden évben meghirdetik a 

„Margita kupa” túrasorozatot, mellyel ösztönzik a jelentkezőket, hogy a rendezvényeiken, 

rendszeres visszatérő vendégek legyenek. A teljesített túrák számától függően kis, közepes 

vagy nagy kupát vehetnek át a nevezők ünnepélyes keretek között. Az elmúlt 22 évben az 

ország számos pontján jártak gyalogosan vagy kerékpárral. Egész évben ingyenes nordic 

walking túrákat szerveznek. A környéken minden turistautat felújítottak, az elmúlt 5 évben. 

Megalakulásuk óta négyszer kapták meg „Pest megye Legeredményesebb Szabadidősport 

Egyesülete” címet, 2004-ban a Magyar Szabadidősport Szövetségtől a „Lakosság 

sportjáért” díjat. 2018-ban az Ötpróba szabadidősport sorozat színvonalas versenyeinek 

rendezéséért és a program népszerűsítéséért a Margita 344,2 Turisztikai és Sport Egyesület 

a Parlament Vadásztermében vette át az állami elismerést. (margita344-2.hu) 

5.12. Autó- és motorsport 

Gödöllő vonzáskörzetében Mogyoródon elhelyezkedő autóversenypálya legnagyobb 

eseménye a Forma 1-es futam, de emellett más programokkal is találkozhatnak az ide 

látogatók. Az exkluzív környezet mellett a Hungaroring konferencia termében céges 

rendezvények, vállalati márkanapok, csapatépítő tréningek is megrendezésre kerülnek. 

(hungaroring.hu) 

A margitszigeti Ensana Thermal Hotel & Spa-nál töltött gyakorlatom során a saját 

szememmel láthattam a vendégéjszakák számának növekedését, Magyarországra érkező 

külföldi vendégekkel. A Forma 1 Magyar Nagydíj nézői többnyire magas 

fizetőképességgel rendelkező turisták, akik általában Budapest belvárosában szállnak meg, 

felsőkategóriás szállodákban. Úgy gondolom, hogy ha Gödöllő rendelkezne egy nagy 

kapacitással bíró, igényes szálláshellyel, akkor a két város közelsége nagyon nagy 

versenyelőnyt jelentene a város turizmusának. A több napos ittlét során a 

vendéglátóhelyek, programok sportesemények, illetve egyéb boltok is profitálhatnának. 
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5.13. Kerékpározás 

A város Önkormányzati pályázat keretén belül támogatást nyert el kerékpárút létesítésére. 

A Királyi Kastélytól az Ipari Parkig tartó kerékpárút kialakításakor fontos szempont volt, 

hogy értékes fát ne vágjanak ki, illetve a nyomvonal mellett telepítésre kerüljenek újabb 

fák. 

 

8. ábra Kerékpárutak Gödöllőn (futas.net, 2023) 

5.14. Extrém sportok 

A magyar jog által extrém sportnak az alábbi sportok számítanak: vízisízés, jet-ski, vadvízi 

evezés, hegy- és sziklamászás az V. foktól, magashegyi expedíció, barlangászat, 

bázisugrás, mélybe ugrás (bungee jumping), falmászás, roncsautó (auto-crash) sport, rally, 

hőlégballonozás, félkezes és nyílttengeri vitorlázás, sárkányrepülés, ejtőernyőzés, 

paplanernyőzés, műrepülés, paintballozás. (Csete & jogbogozo.hu, 2020) 

A köznyelvben viszont leginkább a BMX bicikli, illetve a gördeszka a két sport, amely 

mindenkinek eszébe jut, ha meghallja az extrémsport szót. Az elmúlt években leginkább a 

fiatalok körében népszerű a rollerezés is. (Flachner, 2018) 

Az extrém sportok és a turizmus kapcsolata igencsak jelentős. A sportolóknak minden 

pálya más-más trükkökre ad lehetőséget, ezáltal a fejlődés, illetve versenyfelkészülés miatt 

nélkülözhetetlen az utazás. Az általuk készített videókban sokszor megjelennek az adott 

város nevezetességei, vonzerői, ami miatt akár a turistaként is ellátogathatnak a városba. 

Nem meglepő tehát, hogy a ma méltán népszerű extrém sportok űzői gyakran 
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látogatják a város erre hivatott pályáit. A szerteágazó sportkategórián belül legtöbbször 

gördeszkásokkal, BMX biciklisekkel és rolleresekkel találkozhatunk többnyire az 

úgynevezett skateparkokban vagy sportolási lehetőségre alkalmas közterületeken. Mint azt 

a későbbiekben Gödöllőn is említem, az extrém sportok közterületen való űzése negatív 

hatással lehet a város képére, mivel a különféle csúszások roncsolhatják a korlátok festését. 

Hosszas megállapodás után épült meg a Gödöllői Skatepark a Baptista Imaház mellett a 

Kornya Mihály úton. Az extrémsportok kedvelői a létesítmény elkészülte előtt leginkább a 

főtéren gyakoroltak, de a 2011. március 15-én a felújítása után már erre nem adott 

lehetőséget az önkormányzat. A sportolók ezt elfogadták és cserébe ígéretet kaptak, hogy 

kapnak egy számukra elkülönített helyet. 

A gördeszka pálya végül körülbelül 30 millió forintból épült meg, közel 2000 

négyzetméteren találhatunk rámpákat, korlátokat, félcsövet. Kezdetben az üzemeltető a 

Gödöllői Sport Klub (GSK) extrémsport szakosztálya volt, azonban a nyitást követő első 

évben 1,5 millió forintos veszteséget realizáltak. (godolloihirek.hu, 2015) Ezt követően a 

Gödöllői Sport Közalapítvány vette át az üzemeltetést bizonytalan ideig. A pálya 

használatáért jelenleg is fizetni kell napi belépőt, de van lehetőség 10 alkalmas bérlet 

vásárlására is. A bevételeket sokszor a pálya felújítására szánják. A helyi lakosság 

sportolási lehetősége mellett programok, versenyek is szoktak lenni, mivel a pálya 

minősége a nemzetközi színvonalhoz tartozik, országosan is népszerűvé vált, megfelelő 

felkészülési lehetőséget biztosít azok számára is, akik versenyezni szeretnének. 

Do It Yourself mozgalomként a gödöllői gördeszkások az Alsó-Park-ban építettek 

betonból pályaelemeket, mely ingyenes sportolási lehetőséget biztosított gyönyörű 

környezetben. A pálya azonban veszélyt is rejtett magában, mivel a parkban sokan 

bicikliznek a mai napig is, és a gyerekekben a félelemérzet még kevésbe van jelen, sokszor 

próbáltak meg ugratni nem megfelelő sporteszközzel. Talán ennek is az eredménye, hogy 

az Önkormányzat az ott levő pályaelemeket lebontatta, azonban a beton talaj megmaradt, 

ott télen korcsolyapályát üzemeltettek. Az akkoriban kialakult extrémsport közösség 

gyakran szervezett több napos utazást is. 

5.15. Futás 

Gödöllőn a futásnak legnagyobb személyisége Kirchhofer József testnevelő volt, akinek a 

keze alól több sportoló került ki a futást illetően. Növendékei rövid-, közép- és hosszútávú, 

valamint maratoni gyaloglás számokban is indultak. Róla kapta nevét 2014-ben a 

Kirchhofer SE. Mára az ország egyik legdinamikusabban fejlődő szakosztályává vált. 
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Versenyzői taglétszám 50 gyermeket és 20 felnőtt/senior korú versenyzőt jelent. A 

szakosztály működésének sikerességét mutatja az utánpótlás korosztályuk sikeressége az 

országos bajnokságokon. (kirchhofer-se.hu) 

A gödöllői „Manó Maraton”, mely a város legnépszerűbb gyerek futóversenye, 

háromévnyi kényszerszünet után ismét megrendezésre került, 560 gyerek teljesítette a 

futást. A sportolás pozitív hatásai mellett a turizmust is jelentősen érinti egy ilyen esemény 

mivel, Isaszegről, Veresegyházról, Aszódról, Budapestről, de még Egerből is érkeztek az 

eseményre. A gödöllői óvodások egy félkört teljesítettek, a táv végén mindenki éremmel 

gazdagodott. A legfiatalabb óvodás korú versenyzők szülői segítséggel teljesítették a távot. 

A 2022-es Belvárosi Napok Futóversenye a gyerekek sportolása mellett az iskolák 

versenyéről is szólt. Az eseményen 860 versenyző vett részt, és a Hajós Alfréd Általános 

Iskola diadalmaskodott. (Gödöllői Szolgálat, 2022) 

Ami a felnőtteket illeti, 2022. május 21-én rendezték meg az országos Futókörök 

napját. A versenyen Gödöllő is részt vett és összesítettben a 11. helyén végzett, míg 

lakosságarányosan a 7. lett. A város futókörén összesen 255 futó futott, 1273 kört, ami 

1274 kilométert jelentett. (Gödöllői Szolgálat, 2022) 

Mezei futásban Pápai Márton a Szombathelyen megrendezett válogatón kiharcolta a 28. 

Mezei Európa Bajnokságon való részvételt. A selejtező során 2000 méteres távot kellett 

megtenni. A Dublinban megrendezésre kerülő Európa Bajnokság idén már második 

nemzetközi versenye lesz a MATE PhD hallgatójának, Pápai Mártonnak. 

 

Az aktív Magyarországért Felelős Kormánybiztosi Iroda a Szabadidősport-

eseményszervezők Országos Szövetségének (SZEOSZ) bevonásával Országos Futópálya-

építési Programot hirdetett 2019-ben. Az Aktív Magyarország Program keretében a 

Kormány 350 millió Ft vissza nem térítendő támogatást biztosított futókörök építésére, 

helyszínenként legfeljebb az összköltség 50%-nak erejéig. A meghirdetett pályázati 

felhívásra Gödöllő Város Önkormányzata sikeresen pályázott, így a projekt keretében 

közel 58 millió Ft értékben készült el futópálya Gödöllőn. A sikeres pályázaton több mint 

28,9 millió Ft támogatást nyert el a város, melyhez ugyanilyen mértékű saját forrás 

biztosított. A tavalyi programnak eredményeként a gödöllői pályán felül idén még további 

9 futókör átadására kerül sor. (szeosz.hu, 2020) 

5.16. Sportlövészet 

A versenyzők számát tekintve a sportlövészet világszerte egyike a legnépszerűbb 



22 

 

sportágaknak. Számos egymástól nagyon különböző szakággal rendelkezik és része más 

összetett sportágaknak, mint például a biatlon vagy az öttusa. A legelső modernkori 

olimpiától (1896) része az olimpiai programnak. Mi magyarok pedig nagyon sikeresnek 

számítunk az lövésznemzetek között. Magyarország 7 aranyéremmel és összesen 17 

éremmel büszkélkedhet az olimpiákon. Valóban rengetegen, és számtalan módon, 

gyakorolják a lövészetet a világban, sőt a mozgássérüléssel élő emberek körében is nagyon 

népszerű sport. Azonban a sportlövészetnek jelenleg csak három olimpiai szakága van: 

puska-, pisztoly- és koronglövészet. Ezek közül a MATE-GEAC Sportlövő szakosztálya a 

puskás és pisztolyos olimpiai számokra szakosodott. A versenyszámok, amelyekre 

felkészítjük a versenyzőket: légpisztoly, légpuska, kiskaliberű pisztolyos és puskás 

olimpiai számok.  

2021-ben a Fehér úti Nemzetközi Lőtéren rendezték meg a Sportlövők Országos 

Bajnokságát, ahol Mészáros Eszter a Gödöllői EAC olimpikonja, a női kisöbű puska 3x40 

lövéses összetett versenyszámában első helyezést ért el. A 462,6 körös eredménye 

országos rekordot jelentett. (geac.hu/sportlövő szakosztály, 2022) 

5.17. Atlétika 

A MATE_GEAC egyesületet 1950-ben alapították. Egyik alapító szakosztálya volt az 

atlétika, mely az utóbbi 10-15 évben itthon meghatározóvá nőtte ki magát, köszönhetően 

korábbi vezetőjének, Benkő Ákos mesteredzőnek, kinek ars poeticája: „Szeretet – szigor – 

következetesség” 

Örökségét Dr. Kriszt Balázs vitte tovább, akinek munkáját a felnőtt és korosztályos 

országos bajnokságok során szerzett érmek sokasága is bizonyítja. A szakosztály sportolói 

létszáma meghaladja a 300 főt. Az U8-as korosztálytól a szenior korosztályig, a 

gyaloglástól, a sprinten, a közép- és hosszúfutáson keresztül, az ugró- és a dobó 

számokban, gyakorlatilag az atlétika az összes szakágában. Válogatott sportolók tucatjai 

gazdagították, gazdagítják eredményeit. Évek óta a honi atlétika élmezőnyébe tartozik. 

Az atléták rendszeresen képviselik mind a korosztályos, mind a felnőtt válogatottban 

hazánk mellett a MATE-GEAC-ot és a várost is. Ennek a kiemelkedő műhelymunkának is 

köszönhetően a MATE-GEAC 2021-ben elnyerte a Kiemelt Utánpótlás Műhely címet. 

Az eredményesség mellett a legfontosabb céljuk a közösségépítés és az atlétikának a 

megszerettetése. A munka beérett, évről-évre egyre több gyerek és fiatal választja az 

atlétikát. 
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A város atlétikai életének megkerülhetetlen alakja Kirchhofer József, aki évtizedeken 

keresztül vezéregyénisége volt a gödöllői atlétikai életnek. 

Az Országos Futópálya-építési Program keretein beül a Kormány 350 millió forintos 

vissza nem térítendő támogatást biztosított. Kitétel az volt, hogy a pályázat forrása az 

összköltség felét finanszírozhatta. A pályázat elnyerése után Gödöllőn 58 millió forintért 

épült meg a futókör, melyből 28,9 millió forint volt a támogatás mértéke, és ugyanennyi 

saját forrás is felhasználásra került. 

Futókörök napja: 2022. május 21-én rendezték meg a Futókörök Napját. A versenyen 

Gödöllő is részt vett, összesítettben a 11. helyen végzett, míg lakosságarányosan a 7. lett. 

A város futókörén összesen 255 futó futott, 1273 kört, azaz 1274 kilométert. (szeosz.hu, 

2020) A gödöllői sportegyesületek, intézmények közötti kapcsolat erősítéseként vidám, 

óévbúcsúztató futással zárul minden év. 

5.18. Téli sportok 

A Gödöllőn üzemelő műanyag burkolatú sípályán a téli sportok szerelmesei az enyhe telek 

ellenére is űzhetik kedvenc sportjaikat. A domb tetejére való feljutást sífelvonó biztosítja. 

A Megyeri Sí és Snowboard Iskolába kezdő szinttől lehet jelentkezni, de várnak haladó, 

illetve versenyző sportolókat is. Az egyéni edzések mellett csoportos órákat is tartanak 

melyekre felnőttek és gyerekek jelentkezését is várják. Az edzők több évtizedes 

tapasztalattal bírnak, emellett természetesen az összes szakmai vizsgát megszerezték. Az 

ide érkezőknek, amennyiben nem rendelkeznek felszereléssel, biztosítanak sí és snowboard 

kölcsönzési lehetőséget, azonban ezeket csak a műanyag pályán lehet használni. A hó és a 

műanyagpálya közti különbség, hogy itt a léc csúszásához vaxra van szükség. Ez sem a 

ruházatot, sem a lécet nem károsítja. A sportolók számára kesztyű, illetve védőfelszerelés 

használata kötelező. Hasznos lehet kipróbálni azoknak, akik idejébe/pénzébe nem fér bele 

egy külföldi utazás. Készpénz mellett bankkártyával, SZÉP kártyával, és banki átutalással 

is lehet fizetni. (sielok.hu, 2023) 

A téli, illetve enyhe idők miatt kitolt nyitvatartással üzemelő gödöllői jégpálya is várja a 

korcsolyázni vágyókat. Legutóbbi esemény a Jégpályák Éjszakája volt, aminek keretein 

belül este DJ Furman zenélt, a Jégördögök nevezetű műkorcsolya csapat pedig bemutatót 

tartott. A pálya nyitvatartása reggel 8-tól este 9-ig. Iskolanapokon pedig 15:00-ig az 

iskolások számára bejelentkezés függvényében foglalják. A gödöllői lakosok 50%-os 

kedvezményben részesülnek az 1400 forintos belépőből. Az érdeklődés meglehetősen 

nagy, közel teltházzal üzemelnek, ami napi 200-250 főt is jelenthet. A hidegben 
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felmelegedést nyújthat a büfé kínálata, ahol teát és forralt bort is árulnak. 

 

 

9. ábra Gödöllő Városi Műjégpálya (Gödöllő Városi Műjégpálya, 2022) 

5.19. Karate 

A karate a fialok körében egy nagyon népszerű sport, mely, mint az összes többi 

küzdősport számos pozitív hatással jár, emellett önvédelmet is tanít. A gödöllői karatésok 

rendszerint kiemelkedő teljesítménnyel szerepelnek versenyeken. 

2021. október 23-án került megrendezésre az Ippon Shobu Karate-Do magyar bajnokság 

Sárváron. A gödöllői Saino SE shotokan karatésainak négy érmet sikerült elhozniuk. 

Formagyakorlatban Kelemen Csaba bajnoki címet, Kelemen Botond és Koncz Bence 

ezüstérmet szerzett, míg Kelemen András a dobogó harmadik fokára állhatott fel. Edzőjük 

Ács Tibor volt. (Gödöllői Szolgálat, 2021) 

A Gödöllőn megrendezésre kerülő V. Saino Kupának a Hajós Alfréd Általános Iskola adta 

a helyszínt. A verseny kezdete előtt Dr. Gémesi György a város polgármestere köszöntötte 

a versenyzőket. Vendég volt többek között Gémesi Csanád is, a Gödöllői Sport 

Közalapítvány képviseletében. A versenyen 21 érmet sikerült elhozniuk a Saino SE 

karatésainak. (Gödöllői Szolgálat, 2022) 



25 

 

5.20. Judo 

A Gödöllői Judo klub nagyszerű lehetőség azok számára, akik érdeklődnek a küzdősportok 

iránt. Az edzéseket Szádvári Zoltán, 1 danos judomester, többszörös magyar bajnok, 

korábbi ifjúsági és junior kerettag tartotta. Felnőtt válogatottal kétszer is végzett pontszerző 

helyen, az Európa Bajnokságon. A klub 2014 óta működik mára már két edzővel, miután 

Futó Gábor is csatlakozott a csapathoz. A fő cél, hogy a gyerekekkel a judon keresztül 

szerettessék meg a sportot, de emellett verseny felkészítéssel is foglalkoznak, akár 

mindennapos edzés keretein belül. Az edzéseket három csoportra bontották. A legkisebbek 

az Ovi-Suli kezdő csoport, a kisiskolás haladó csoport, és a versenyző, haladó csoport. 

(Szádvári) 

Krakóczki Máté a Gödöllői Judo Klub növendéke, Brnoban nemzetközi versenyen 3. 

helyezést ért el. A magyar serdülő válogatott sportoló taktikusan küzdve öt meccséből 

négyet is megnyert. 2021-es őszi szezon első versenyén Egerben a Judo Klub 7 érmet is el 

tudott hozni az XVII. Országos Rangsorversenyéről. (Gödöllői Szolgálat, 2021) 

5.21. Testépítés 

A testépítés motivációja emberenként eltérő lehet. A testsúly csökkentése vagy éppen 

növelése, az egészség megőrzése és javítása, jobb közértet elérése csak pár cél azok közül, 

amiért az emberek konditerembe járnak. Gödöllőn jelenleg több edzőterem is 

rendelkezésre áll azok előtt, akik szeretnének változtatni a jelenlegi életükön. A 2021 

nyarán megnyílt, közel 1000 négyzetméteres Cutler Gym tapasztalataim szerint a legjobb 

választás Gödöllőn. A hobbi és versenysportolásra is alkalmas terem felsőkategóriás 

gépekkel van felszerelve. Testépítés és alakformálás mellett lehetőség van kardió edzések 

végzésére is, mely jelentősen növelheti az állóképességet, ezáltal más sportból érkező 

vendégek is gyakran igénybe veszik ezeket a szolgáltatásokat. A személyi edzői csapat 

nem csak az edzőtermi gyakorlatok elvégzésében segít, hanem életmódtanácsokkal is 

kiegészíti az edzésterveket.  
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6. Vizsgálat, kutatás 

6.1. Kutatási célok, a vizsgálat bemutatása 

A kutatásom fő célja az volt, hogy alátámasszák, vagy esetleg rácáfoljanak az állításaimra. 

Kérdéseimet legjobb tudásom szerint próbáltam a témához igazítani, mindezt úgy, hogy 

mind a gödöllői lakosok, mind azoknak, akik nem itt élnek, a válaszai relevánsak legyenek. 

Alkalmaztam primer és szekunder kutatási módszereket is melynek felsorolása a 

következő: 

 Kérdőív 

 Interjúk 

Továbbá sporteseményeket, múzeumot, könyvtárat látogattam. Gödöllői lakosként 

terepszemlét is tartottam mely során bejártam a város sportlétesítményeit. 

A kutatásom eredményeit SWOT analízis keretein belül vizsgáltam. Ez a módszer 

vállalkozások és projektek vizsgálata során hasznos, esetünkben a Gödöllő 

sportturizmusának a fejlesztése szempontjából releváns.  

SWOT analízis során négy fontos területet kell vizsgálnunk.  

Strenghts/ erősségek 

 Mi az, amiben kiemelkedőek vagyunk? 

 Van-e olyan területünk, amely egyedinek számít? 

 Mivel tudjuk megfogni a célközönségünket? 

Weaknesses / gyengeségek 

 Mely területen észleljük az alulteljesítést, és miért? 

 Miben tudnánk fejlődni? 

 Milyen forrásaink állnak rendelkezésre a fejlődés során? 

 Hova helyezzük magunkat a piacon? 

Opportunities/ lehetőségek 

 Milyen az éves üzleti célunk? 

 Milyen erőforrások állnak rendelkezésre, hogy javítsunk a gyengeségeinken? 

 Mivel rendelkeznek a versenytársak, amikkel mi nem? 

Threats / veszélyek 

 Milyen új piaci trendek jelennek meg? 

 Miben teljesítenek jobban a versenytársak, mint mi? (asana.com: SWOT-analisys, 

2023) 
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Összességében elmondható, hogy akkor tudunk eredményes SWOT analízist csinálni, ha a 

belső és külső környezetet is értékeljük. Elmondhatom, hogy a válaszok segítették a 

munkámat. Az interjúk és a kérdőív segítségével tudtam elkészíteni a SWOT elemzést. 

 

6.2. A vizsgálati módszer bemutatása 

A vizsgálat során a Google kérdőívet vettem segítségül. Ez a felület véleményem szerint a 

legalkalmasabb arra, a kitöltés egyszerű gyors és mégis számomra könnyen értelmezhető 

és elemezhető legyen. Az internetes kérdőívet ajánlások alapján választottam. Kezdetben 

próbálkoztam személyesen is megkérdezni embereket, azonban a Covid-19 járvány miatt 

abbamaradt. Fontos szempontnak tartottam, hogy a kitöltők ne az ismeretségi körömből 

kerüljenek ki és olyanokat is meg tudjak kérdezni, akik nem Gödöllőn élnek.  

A kérdőívem kérdései a 2. számú mellékletben találhatók.  

6.3. A kutatási kérdőív kiértékelése 

Demográfiai adatok 

Az elkészített kérdőívemre összesen 79 kitöltés érkezett. A megkérdezettek többsége 

(55%) gödöllői lakos volt. Válaszaikat többnyire a helyi lakosság sportolási szokásainak, 

illetve annak lehetőségeinek tekintetében használtam fel.  

Az életkort tekintve a legtöbb kitöltés a 24-28 éves korosztály részéről érkezett. A 

legfiatalabb kitöltő 15, míg a legidősebb 80 éves volt. 

 

10. ábra - Nem szerinti megoszlás 

  

62% 

38% 
Nő 

Férfi 
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1. Sportol-e? 

Ismerve Magyarország lakosságának sportolási szokásait, szerintem kedvező eredmény 

született a kérdésemre. 

 

11. ábra – A kitöltők sportolási rendszeressége 

2. Milyen gyakran látogat sporteseményeket? 

Kitöltőim többsége (38%) csak évente látogat sporteseményeket. 

 

12. ábra - A kitöltő sporteseményen való részvételének gyakorisága  
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3. A sportcsapat eredményessége mennyire befolyásolja Önt az eseményekre való 

kilátogatásában? 

 

A sportcsapatok sikeressége javarészt nem befolyásolja a kitöltőimet abban, hogy 

kilátogassanak sporteseményekre. Mindössze 23,1%-uk gondolja úgy, hogy több 

eseményen venne részt, ha a csapat jobban teljesítene. Ez az eredmény meglepetésként ért, 

mivel a saját szememmel láttam mikor a Gödöllői Labdarúgó Klub a feljutásért játszott, a 

mérkőzésen teltház volt. A korábban többnyire csak a csapattagok rokonai, illetve 

barátaiból álló szurkolótábor kiegészült a város és a környék sportszerető embereivel is. A 

nagyobb nézőszám generálja a szurkolás minőségét, ezáltal egy komplexebb élményt nyújt 

a kilátogatók számára. De az eredmények arra mutatnak rá, hogy az eredményektől 

függetlenül egy stabil szurkolói kör áll rendelkezésre, ami a sportturizmus szempontjából 

kedvező lehet. 

 

13. ábra - Sporteseményre való kilátogatás befolyásoltsága 

  

23% 

77% 

Ha sikeres a csapat többször megyek 

Nem befolyásol 
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4. A sporteseményekre való kilátogatása során Ön szeretné-e jobban megismerni az 

adott desztinációt? 

 

77 kitöltőm közül 53-an azt a választ adták meg, hogy szeretnék jobban megismerni azt a 

desztinációt, ahova sportolás vagy szurkolás céljából utaznak. Ez egy rendkívül kedvező 

eredmény a turizmust tekintve. Fontos azonban megemlíteni, hogy egyáltalán nem biztos a 

több napos tartózkodás. A rövid idejű tartózkodás csak egy kisebb szelete a turizmus 

bevételének. Amennyiben a város imázsa meggyőzte a sportturistát, elképzelhető a későbbi 

visszatérés is. 

 

14. ábra - Desztináció megismerésének hajlandósága 

 

5. Előzetesen utánanéz-e a desztinációnak? 

 

Előző kérdésemre kapott válaszokhoz hasonlóan, a kitöltőim 71,8%-a tájékozódik utazás 

helyszínéről. Véleményem szerint ez ma már leginkább az interneten történik, értékelések, 

vélemények olvasásának formájában. Szálláshelyeknek, vendéglátóhelyeknek, 

látványosságoknak fontos az internetes vélemények pozitív üzenete a turista számára. 

28,2% csupán, akik a desztinációnak előzetesen nem néznek utána. Reklámokkal, 

szórólapokkal akár meggyőzhetővé is válhatnak. 

 

69% 

31% 
Igen  

Nem 
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15. ábra - Desztináció utánanézésének hajlandósága 

6. Fizetne-e többet azért, hogy közelebb legyen a szálláshelye a sporteseményhez? 

Kérdőívem legmeglepőbb eredménye volt, hogy a kitöltők jelentős többsége (70,1%) nem 

fizetne többet a sporteseményhez közeli szálláshoz. Úgy vélem, ez egy olyan adat, ami a 

sportcsapat iránti szeretet erősödésével, sporteseményre való járás rendszerességével 

fontosabbá válik az emberek szemében. Azok a fanatikus sportturisták, akik elkísérik a 

csapatukat idegenben játszott mérkőzésekre is havonta több órát kellene utazniuk, mint 

ameddig az esemény tart. 

 

16. ábra - A kitöltők költési hajlandósága 
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Nem 
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7. Volt-e már olyan, hogy visszatért a korábbi sportesemény városába, városlátogatás 

céljából? 

Turizmus szempontjából fontos kérdés, mennyire meggyőzhető a sportturista arról, 

hogy visszatérjen a korábbi sportesemény városába. Bár a válaszokból az 

eredményeztethető, hogy kevesebben térnek vissza városlátogatás céljából, de ennek 

ellenére 44,9% jelölte meg, hogy adott esetben visszalátogatna. Amennyiben a város 

szeretné erősíteni a turizmusát, a sportcsarnokok recepciójához, bejáratához 

szórólapok, színes fényképek formájában, nem túl tolakodó módon megtehetné. 

 

17. ábra - Városba való visszatérés előfordulása 

8. Mi a maximális távolság, amit megtenne azért, hogy lássa kedvenc csapatát élőben? 

 

Kérdőívem ezen kérdését, szabad válaszos formában válaszolhatták meg a kutatási 

alanyaim. Válaszaikból kiderült, hogy külföldre csak páran utaznának, inkább a belföldi 

utak, azon belül is a megyén belüli sportkirándulások népszerűek. 

 
18. ábra - Távolság megtételének nagysága sportesemény céljából 
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9. Havonta mennyit költ sporteseményekre? (jegy, utazás, szállás, étkezés?) 

Aggasztó adat, hogy a kérdésemre legtöbben a minimális költséget jelölték meg, ami a 

0-20 ezer forint közötti költséget jelentette. Ez szállás tekintetében, kedvező feltételek 

mellett is maximum 1 éjszakát jelent, ha az üzemanyagköltséget nem számoljuk, még 

akkor is. 7,7%-a a válaszadóimnak jelölte meg csupán a középső 20-40 forint közötti 

opciót, míg 40 ezer forint felett csak 3,8% költene. A fizetési hajlandóság napjainkban 

véleményem szerint folyamatosan csökken, a rezsiárak növekedése okán.  

 

19. ábra - Sporteseményekre való havi költés 
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10. Ön járt-e már Gödöllőn sportesemény miatt? 

Gödöllői sportesemények népszerűek a válaszadóim számára. 

 

20. ábra - A kitöltők gödöllői sportesemények látogatása 

11. Felsorolt sportlétesítmények közül melyiket ismeri? 

A város sportlétesítményei ismertségét kutatva pozitív tapasztalatokkal gazdagodtam. 

Vizsgált személyeim 86%-a ismeri a Gödöllő Városi és Térségi Uszodát, 62%-uk a 

MATE GEAC vívócsarnokot is. A Szűcs Lajos Sportcentrum alacsony százaléka 

(30%) szerintem annak köszönhető, hogy nem olyan régen lett átnevezve a mai nevére. 

Meglepetésként ért az Asztalitenisz Csarnok, illetve a Kiskastély Tenisz Centrum is. 

Előbb azért, mert nem a legnépszerűbb sportok közé tartozik, illetve nem régen lett 

átadva. A Kiskastély pedig azért amilyen jó eredményt ért el a kutatásomban 

 

21. ábra - Gödöllői sportlétesítmények ismertsége 
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12. Sporteseményre milyen közlekedési eszközzel járt Gödöllőre? 

Gödöllőre érkezők a legkedveltebb közlekedési eszköze az autó. 50 válaszadóm közül 

40 jelölte be, ami számomra egy elképesztő adat. Szervezett utazásra 1 szavazat sem 

érkezett, egyéni utazásra is csupán 5 szavazat.  

 

22. ábra - Közlekedési eszközök használata 

13. Mennyire voltak pozitívak a tapasztalatai Gödöllőn turistaként és/ vagy 

sportolóként az itt eltöltött idő alatt? 

 

A kérdésre adott válaszok javarészt a pozitív tartományba esett. Legtöbb jelölés a 

maximális 10 pontra jött, ez összesen 22%- volt. A pontos válaszokat a következő 

kérdésben elemzem. 

 

23. ábra - Gödöllői tapasztalatok osztályozása 
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14.  Milyen pozitív tapasztalatai voltak Gödöllőről turistaként és/vagy sportolóként az 

itt eltöltött idő alatt? 

Legtöbben a szép kertvárosi környezetet, parkokat emelték ki. Az erdős részek területén 

lehetőség van piknikezni, kirándulni. Kisváros lévén a Gödöllőn belüli közlekedéshez nem 

feltétlenül van szükség autóra, az Önkormányzat által építetett kerékpárutak ilyen 

tekintetben is felértékelődnek. Sporteseményekre érkezett válaszadások közül leginkább a 

kedves, segítőkész szervezést emelték ki, ami nélkülözhetetlen véleményem szerint. 

Látványosságok közül a kastély, illetve a Művelődési Ház került említésre. 

15. Ön milyen sporteseménynek volt aktív résztvevője? 

Meglepő adatként ismertethetem, hogy a labdarúgás és a futsal ugyanannyi szavazatot 

kapott. Ez annak fényében lehet érdekes, mint ahogy már korábban említettem világszinten 

is a legmotiváltabb sport a foci, globálisan a futsal viszont eléggé elmaradott nézőszámokat 

tekintve. Ezek mellett az uszodai programok, mint maga az úszás vagy éppen a vízilabda is 

került a válaszok közé. Szabadtéri sportok közül többen jelölték meg a különböző 

futóversenyeket. Az atlétika a város egyik büszkesége, nem meglepő tehát, hogy a 

máshonnan érkezők is versenyeztek már itt. 

16. A városba látogatása sorén igénybe vesz egyéb szolgáltatásokat az egyes 

sportokhoz köthető szolgáltatásokon kívül? 

A sportturizmus jelenleg Gödöllőn többnyire 1 napos utazásokat jelent. Ezt igazolja az is, 

hogy válaszadóim csupán 22,7%-a száll meg a városban. Ezzel ellentétben a vendéglátói 

szolgáltatásokra már 75% tart igényt. Pénzügyi szolgáltatások tekintetében a város 

felkészültsége több mint megfelelő, úgy gondolom, hogy ez kielégítő lehet az ide érkező 

turisták számára, 29,5% százalék jelölte be. Hasonló a helyzet a kulturális programokkal is. 

Számuk természetesen növelhető az érdeklődéshez mérten, de jelenleg elégségesnek 

gondolom. Bár kérdőívemben csak nők jelölték meg a szépészeti szolgáltatásokat, 

véleményem szerint egyre nagyobb körben válik ismertté és fontossá a férfiak körében is. 
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24. ábra - Szolgáltatások igénybevétele 

17. Ön szerint milyen sportágak hiányoznak Gödöllő város kínálatából, melyikre lenne 

kereslet? 

Kutatásom ezen kérdése leginkább kíváncsiságból jött létre, mivel véleményem szerint 

Gödöllőn a sportolási lehetőségek maximálisan kielégítőek, és inkább a megtartásukra, 

fejlesztésükre kellene fókuszálni. Volt, aki az NB1-es labdarúgást jelölte meg, mint hiány. 

Számomra is ez legkedveltebb sportág, azonban ennek létrejöttéhez nagyon sok anyagi 

támogatásra van szükség. Épülő jégkorong csarnok a felmérésem szerint sok embert fog 

sportolásra bírni. Falmászás, tollaslabda, gombfoci válaszok nagyon kevés embert 

mozgatnának meg.  
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7. Interjúk 

7.1. Interjú Lovrencsics Lászlóval, a volt gödöllői Góliát labdarúgóedzőjével 

Lovrencsics László (Góliát Diáksport Egyesület.) 

Feltett kérdéseim: 

 Hogyan épült fel a Gödöllői Góliát? 

 Milyen kapcsolata volt a gödöllői iskolákkal? 

 Milyen forrásokból dolgoztak? 

 Milyen eredményeket értek el? 

 Milyen hatása lehetett a Góliátnak a jelenlegi labdarúgásra Gödöllőn? 

 Csapataikkal jártak-e több napos utakra? 

Góliát McDonalds FC - Hálózat, bármelyik iskola beléphetett, Pesti Központtal 

rendelkezett. Aki szeretett volna belépni azoknak szerződésben vállalnia kellett, hogy 

létesítményt ad, ahol edzéseket tarthatnak és vállalja azt, hogy indít korcsoportokat (Ez a 

jelenlegi Bozsik-Programhoz nagyon hasonló). Gödöllőn az Erkel Ferenc Általános Iskola, 

a Hajós Alfréd Általános Iskola és a Premontrei Szent Norbert Általános Iskola 

csatlakozott. A szerződés aláírása után az iskolák jogosultak lettek, a Góliát McDonalds 

FC által biztosított eszközök használatára. Gödöllőn Szabadság Napi kupákat szerveztek a 

testvérvárosok meghívásával (Lengyel, Szlovák, Cseh csapatok). A mérkőzések helyszíne 

a GEAC sportpályája volt. Az Önkormányzat biztosította a szállást és az étkezést is. 

Csapataikkal Żywiec-be gyakran jártak tornákra, ahol a várost is jobban megismerték, 

vagy éppen útközben néztek meg látványosságokat. 

1997- Annyi gyerek járt már, minden korosztályból, hogy szükségesnek látták, egy saját 

egyesület megalapítását, mivel a két akkori gödöllői focicsapatnak nem volt utánpótlás 

nevelése, így hiánypótló lett. Hajós Alfréd Általános Iskola tornatermet biztosított. 

Legkisebb korosztálytól kezdve (5-6 éves kortól) elkezdtek járni a gyerekek. Az egyesület 

szervezett kerete nem csak Gödöllőről, de a környékről is vonzotta a gyerekeket, és köztük 

terjedt az egyesület jó híre. A cél labdarúgás és a sport népszerűsítése volt, ezáltal bárki 

mehetett, senkit nem küldtek el, azonban a tehetségek nevelését maximálisan, komolyan 

vették ez eredményezte azt, hogy 7 játékos az NBI-es szintig jutott, és négyen a 

válogatottban is szerepelhettek. 
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Az egyesület finanszírozása tagdíjakból, szponzoroktól, illetve Önkormányzati 

támogatásokból történt, de rengeteg saját munka volt benne. 

A Góliát hatása a jelenlegi Gödöllői GSK-ra: 

A Gödöllői GSK nagyon hasonlóan, a kitaposott út szerint viszi tovább az utánpótlás 

nevelést. Jelenleg már óvodás korú gyerekeknek is tartanak edzéseket. A régi Góliátban 

alapítója, Csatló Sándor jelenleg is a Gödöllői GSK-ban dolgozik.  

Intézményeket támogatták eszközökkel, csoportvezetői díjakkal, ezáltal az 

intézményeknek csoportokat kellett versenyeztetniük körzeti megyei és országos 

versenyeken. 

7.2. Interjú Dr. Lajos Attilával, korábbi Futsal szakosztályvezetővel 

Feltett kérdéseim: 

 Milyen szerepet töltött be a Futsal Clubnál? 

 Mik voltak a feladatai? 

 Milyen nézőszámok jellemezték a mérkőzéseiket? 

 Miért látogatják kevesebben a teremlabdarúgást, mint a nagypályás meccseket? 

 Lát-e reményt arra, hogy a futsal visszatérjen Gödöllőre? 

Dr. Lajos Attila, korábbi Futsal szakosztályvezető, tulajdonos ügyvezető és 

sportigazgatóval készült interjúm során kiderült, hogy a feladata legfőképpen a klub felnőtt 

csapatának életben tartása volt. Emellett szponzorkeresés, szponzortárgyalás, átigazolási 

szerződések és sportorvosi engedélyek figyelése, mérkőzésszervezés, mérkőzésekkel 

kapcsolatos infrastrukturális és kiszolgálási háttér megteremtése. Az utazásokkal 

kapcsolatos teendőit maga az utazásszervezés, az étkezésszervezés, előkészítés tette ki. A 

klub életében legsikeresebbnek számító időszaknak a 2005/2006-os, illetve a 2006/2007-es 

szezon számított. Ilyenkor az Egyetemi Sportcsarnokban általában teltház volt, ami 

körülbelül 850-900 embert jelentett. Ezután a csapat válogatott játékosai elhagyták a 

klubot, ezután egy olyan év következett, amikor csak keresték a helyüket, és a nézőszám is 

visszaesett 50-60 főre. 2008 nyarán, mikor sikerült visszacsábítani a régi nagy csapatból 

pár játékost akkor 350-400 fő látogatta a mérkőzéseket. Az NBII megnyerése után, az 

NBI-ben 3. helyezést ért el a csapat, ekkor általában fél házat tett ki a nézőszám. Amikor 

aztán az elsősorban gödöllői fiatalokkal felálló csapat az NBII-ben játszott, ennek ellenére 

is volt, hogy több mint 200 fő buzdította őket. Véleménye szerint a tradíció, és a történelmi 
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múlt miatt látogatják kevesebben a Futsal mérkőzéseket, mint a nagypályás labdarúgást. 

Emellett a Magyar Labdarúgó szövetség nem nagyon támogatta, megtört kisgyerekként 

kezelte, és kiegészítő sportágként tekintett a teremfocira. A támogatások mértéke is nagyon 

eltér, innentől kezdve nincsen meg a kellő forrás, amit marketingre lehetne költeni, nincsen 

média megjelenés, ami miatt a szponzor találása is nehézkes. Sokan abból indulnak ki, 

hogy a Futsal kapja a TAO-s támogatásokat, de azt elfelejtik, hogy ezt a pénzt kizárólag az 

utánpótlás nevelésre lehet felhasználni, és nem a felnőtt csapat működésére. A klub 

megszűnéséhez a folyamatos szélmalomharc vezetett a szponzorokkal. A támogatók nem 

jöttek, akik megígérték, hogy segítenek azok eltűntek. Gödöllői Futsal Klub újraindulására 

nem lát esélyt, a felnőtt futsal valószínűleg évtizedekre megszűnt Gödöllőn. A sportklub 

nem tart futsal edzéseket, viszont ifjúsági tornákon részt vesz, amiért pénzt kap, de ezeket 

sajnos nem használják fel arra, ami szükséges lenne egy felnőtt csapat újraindításához. 

Személyes véleményem szerint a gödöllői Futsal csapat megszűntetése egy hiba a város 

önkormányzata részéről. Láthattuk, hogy a sikeresség idején milyen nézőszámot generált. 

Egy teremfoci klub üzemeltetése jóval kevesebb költségvetéssel jár, mint a nagypályás 

labdarúgás, ellenben a szurkolók közel azonos létszámban jelentek meg. Ahogy említettem 

korábban az utolsó futsal csapat tagjai jelenleg Turán játszanak, és a szurkolók jelentős 

része Gödöllőről látogat el. 

7.3. Interjú Deáki Mónikával, teniszedzővel 

Feltett kérdéseim: 

 Korábban a Kiskastély pályáján oktatott. Mi volt az oka a váltásnak? 

 Milyen a fiú-lány aránya a tanítványainak? 

 Mik a fő szempontok edzés során? 

 Hogyan befolyásolhatja a gázárak növekedése a teniszedzéseket? 

Deáki Mónika teniszedzővel készült interjúm során a gödöllői teniszéletről beszélgettem. 

Az interjú elején Mónika elmesélte, hogy jelenleg nincsen szabad időpontja, mert sokan 

járnak hozzá. Az edzésekre férfiak és nők, lányok és gyerekek egyaránt járnak. Korábban a 

Kiskastély pályáján is lehetett vele találkozni, azonban az ottani pálya minőségbeli 

romlása, illetve a vezetőség túlzott profitorientáltsága miatt inkább a MATE egyetemi 

pályáján oktat. Legfontosabb szempontként nem az eredményességet, hanem pozitív 

emberi tulajdonságokat, illetve a helyes mozdulatokat említette. Növendékeivel közeli 
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kapcsolatot ápol, gyakran magánéleti témákat is megosztanak vele. Rendkívül büszkén 

mesélte, hogy tanácsait az élet más területén is hasznosak voltak. 

Az interjúban a legaktuálisabb probléma, a gázárak növekedése, és ezáltal télen a fedett 

pályák hiánya is szóba került. A teniszhez télen nélkülözhetetlen, hogy legyen fedett pálya, 

mivel a hidegben a sportolók keze sokkal merevebb lesz, megnő a sérülés kockázata. 

Gödöllőn már nincsen Tenisz Szakosztály, így kevés az esély arra, hogy hidegben is 

legyenek edzések. Az interjút turizmus szemszögéből azért is tartottam fontosnak, mert a 

városban kevés az olyan sportpálya, ami mellett vendéglátóhely működik. A Kiskastély 

Teniszpályája melletti Rub&Roll étterem erre egy jó példa. Bár a vendéglátás csak egy 

minimális része a turizmus összbevételének. 

 

7.4. Interjú Epres Györggyel, Gödöllő Város Sporttanácsosával 

A feltett kérdéseim: 

 Mi a véleménye Gödöllő sportállapotáról?  

 Nevezze meg, hogy véleménye szerint melyek Gödöllő legmotiváltabb sportágai? 

 Mi a véleménye a különböző sportágak utánpótlás neveléséről? 

 A Városi Önkormányzat mennyiben, hogyan segíti a sportlétesítmények 

fejlesztését? 

 A gödöllői iskolák mennyiben járulnak hozzá a profi sportolók kineveléséhez? 

Epres Györggyel készült interjúm során a Gödöllő sportállapota volt a téma. Véleménye 

szerint kiváló állapotban van, legmotiváltabb sportja a labdarúgás, mely nagyon 

eredményesen funkcionál. A sportok utánpótlás nevelése is szenzációs, de itt fontos 

megemlíteni, hogy vannak olyan sportágak, melyekre mostohagyermekként tekintenek 

itthon, üzemeltetésük elég hobbi vagy amatőr szinten. A város önkormányzata rengeteg 

pénzzel segíti a 34 000 fős várost, melyben most épült egy vívócsarnok, pingpong csarnok, 

illetve a kosárlabda csarnok a város sportcsarnoka lesz, de a Covid járvány miatt az 

átadásra később kerül sor. A város kedvező földrajzi elhelyezkedése miatt rengetegen 

járnak ide sportolni. A fejlődő infrastruktúra miatt egyre több embernek elérhető a város. 

Az interjú során külön kiemelte, a jól működő atlétikai klubbot is, ahol rengeteg gödöllői 

gyerek sportol. A város és az egyetem nagyon jó kapcsolatot ápol egymással. Epres 

Györggyel való beszélgetésem megerősített abban az állításomban, hogy Gödöllőn a 

sportra van igény, és a város lehetőségei maximálisan kielégítik a lakosságot. A 
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szakosztályok megfelelő, sikeres működése nélkülözhetetlen a sportturizmus 

beindulásának szemszögéből. Általánosságban elmondható, hogy egy csapat sikeressége 

befolyásolja az embereket a mérkőzésekre való kilátogatásban.  

 

7.5. Interjú Dr. Kriszt Balázzsal a MATE-GEAC ügyvezető elnökével 

Feltett kérdések: 

 Hogyan érintette az egyesület életét a Covid-19 járvány, illetve az energiaválság? 

 Nagyon sok gyerek sportol az egyesületben. mit gondol, mivel lehet rájuk 

leginkább hatni? 

 Sikeresnek látja-e az Életpálya-modellt? 

 Milyen anyagi források állnak rendelkezésre? 

 Milyen kapcsolata van az egyesületnek az önkormányzattal? 

 Ön szerint milyen feltételeket kell pótolni ahhoz, hogy a város sportturizmusa ne 

csak a környékbeli emberekre építhessen? 

 Kifizetődőnek látja-e Gödöllőn nemzetközi sportmérkőzések rendezését? 

 

Dr. Kriszt Balázzsal készült interjúm célja, a MATE-GEAC egyesület részletesebb 

megismerése, a gyerekek sporton kívüli oktatásának kérdésköre volt. Emellett a 

közelmúltban rendezett gödöllői nemzetközi vízilabda mérkőzés hatása, a sportturizmus 

jelentősége is szóba került. 

Az első kérdésem a két legaktuálisabb témára irányult. A járvány negatív oldala mellett 

megemlítette, hogy az elmúlt évek rámutattak arra, hogy mekkora szükség van a 

gyerekeknél a sportra, közösségépítés, és közösségteremtés miatt is. Összességében a 

teremsportokat leszámítva inkább javított a helyzeten, mint rontott, hiszen volt időszak 

mikor a szülők bármit megtettek volna, csak a gyerekek tudjanak menni edzésre. A 

vívószakosztály esetében viszont a taglétszám lefeleződött. Az energiaválságot, egy 

teljesen más dimenziónak ítélte meg, ami a terem illetve uszodasportok esetében külön 

probléma. Az állami és egyetemi támogatásnak és a Rektor Úr hozzáállásának 

köszönhetően viszont nem fenyeget a bezárás veszélye.  

Az egyesületnek jelenleg 1900 tagja van, amely a legnagyobb budapesti egyesületek 

taglétszámával vetekszik, ez az elmúlt két évben 350 körüli volt. Ez az eredmény annak is 

köszönhető, hogy az egyetem nevére vette a régi egyesületet, így ma már az egyesület neve 
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MATE-GEAC. Mint jó szponzorhoz illik, megteremtette azokat az anyagi feltételeket, 

amelyek szükségesek ahhoz, hogy a közös munka eredményes legyen. A létesítmények 

tekintetében az Uszoda egy óriási lökést adott, de emellett a meglévő létesítmények is 

folyamatos fejlesztés alatt állnak. Mára már vívócsarnok és lőtér is rendelkezésre áll. A 

példaképek épp úgy fontosak a gyerekek motiválására, és ebből szerencsére nincsen hiány. 

A kettős életpálya modell keretein belül a Hajós Alfréd Általános Iskolával sikerült 

szerződést kötni, és ennek eredményeként létrejött egy MATE-GEAC sportosztály is. A 

jövőbeli célokhoz tartozik a Török Ignác Gimnáziummal is szerződést kötni, ami 

folyamatban van. Az életpálya modell következő állomása az egyetem, mely után még 

doktori vagy éppen posztgraduális képzésekben is támogatásra lelnek a sportolók. 

Az egyesület az egyetem miatt is nagyon komoly támogatásban részesül, emellett a 

főtámogatók, és támogatók is rendelkezésre állnak. A kiemelt szakosztályok, mint az 

atlétika, sportlövészet, és vívás állami támogatást is kapnak, mint kiemelten fontos 

szakosztályok. A Vízilabda Szakosztályt látványsport lévén TAO-s támogatásokat kap.  

 A magas taglétszám miatt a tagdíj is erős anyagi forrásnak számít. 

A sportturizmussal kapcsolatos kérdésemre válaszolva, Dr. Kriszt Balázs elmondta, hogy 

kiemelt cél a fejlesztése. Az egyesület emiatt nagyon sok sporteseményt szervez, melybe 

már a nemzetközi események is beletartoznak. Kiemelte, a város kedvező elhelyezkedését, 

és infrastruktúráját. A sportlétesítmények adottak a turizmus beindulásához, azonban a 

szálláslehetőségeket Ő is problémának gondolja. 

A nemzetközi mérkőzések célja, hogy a városba érkező sportolók, csapatok itt költsék el a 

pénzüket, ezáltal bevételt generálva a szálláshelyeknek, vendéglátóhelyeknek, a pályáknak 

pályahasználati díjból, és eljutni egy olyan szintre ahol már maga a mérkőzés jegyeinek 

árából is jelentős összeg képződik. Ez egy hosszú folyamat. 

 

7.6. Interjú Gadanecz Györggyel, a MATE-GEAC atlétika edzőjével 

Feltett kérdések: 

 Milyennek látja a gödöllői sportéletet? 

 Melyik volt a legsikeresebb sportrendezvény/sportesemény, amin részt vett? 

 Hogy látja, Gödöllőn érdemes-e nemzetközi sportmérkőzéseket tartani? 

 Elegendőnek látja-e a gödöllői szálláshelyek mennyiségét és minőségét? 

 Hogyan érintette az edzéseit az energiaválság? 
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 Mi a véleménye Gödöllő sportturizmusáról? 

 

Gadanecz György, testnevelő tanárral készült interjúm célja, a gödöllői sportélet és 

sportrendezvények  

Véleménye szerint sok sport közül választhatnak a helyi lakosok, széles a paletta. 

Sportesemények tekintetében már második évben kerül megrendezésre a Magyar Atlétikai 

Szövetség Magyar Mezei Futóbajnoksága, és több mint 20 éve a Diák Olimpia országos 

mezei futóbajnoksága. Az utóbbi eseményen minimum 1600 fő mindig részt vett. 

Meglátása szerint Gödöllőn jelenleg inkább a helyi és környékbeli nézők kíváncsiak a 

sporteseményekre. A szálláshelyek a jelenlegi rendezvények tekintetében megfelelő, a 

kollégium kifejezetten hasznos az utánpótlás korú sportolók fogadására. Edzéseit nem 

érintette az energiaválság, azonban az Egyetemi Sportcsarnok átépítése miatt fedett pályát 

az Erkel Ferenc Általános Iskola biztosította, a MATE-GEAC finanszírozásával. Gödöllő 

sportturizmusa események szempontjából megfelelő, viszont a vendégéjszakák száma nem 

a városban gyarapodik, hanem inkább a fővárosban szállnak meg az idelátogatók. 

 

7.7. Interjú Némediné Dr. Kollár Kittivel, MATE egyetemi docenssel 

Feltett kérdések: 

 Ön és gyermekei milyen sportokat űznek? 

 Milyen sportrendezvényeken vettek részt és mik a tapasztalatai? 

 Kifizetődőnek tartja-e a városban megrendezésre kerülő nemzetközi 

sportmérkőzéseket? 

 Mit gondol érdemes-e fejleszteni a gödöllői sportturizmust? 

 

Némediné Dr. Kollár Kitti tanárnővel készült interjúm célja az volt, hogy megismerjem, 

hogy egy család életében milyen sportolási lehetőségek lehetnek a városban. 

Két gyermekes anyukaként, fontosnak tartja, hogy gyermekei sportoljanak. Az edzések 

mellett rendszeresen járnak sporteseményekre is. Korábban a kerékpárversenyen és 

szilveszteri futáson vettek részt, de mióta az utánpótlás rendezvényeken is érintettek lettek 

azóta a Manó Maratonon is indultak a gyermekei. 

A város sportszakosztályait, eseményeit és egyes létesítményeit is alkalmasnak találná arra, 

hogy a sportturizmus Gödöllő turizmusának egyik alapköve legyen. A nemzetközi 

sportmérkőzéseket több szempontból kifizetődőnek tartja, a Dél-Korea elleni teltházas 
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vízilabda mérkőzés többek között a gyerekek szempontjából is motivációs tényező lehet. 

Hátrányként említette meg, a nevezetességek hiányát. A Gödöllői Királyi Kastély sok 

turistát vonz be a városba, azonban a látványosságok itt kimerülnek, vendégéjszakák 

száma nem növekszik. Fejlesztési területként a szálláshelyeket, vendéglátó egységeket, és 

parkolási területeket nevezte meg. Véleménye szerint a fejlődéshez egy komplex turisztikai 

csomagot kellene létrehozni, mivel a városban van potenciál.  

7.8. Interjú Pótháné Geier Tündével, úszóedzővel 

Feltett kérdések: 

 Hogyan értékeli a Gödöllői Városi és Térségi Uszoda működését? 

 Megfelelőnek tartja-e az Uszoda tárgyi feltételeit? 

 Véleménye szerint lehet-e az Uszoda egyik alapozhat-e a város sportturizmusa az 

Uszodára? 

 Milyen fejlesztések szükségesek a turisták bevonzására? 

 

Pótháné Geier Tünde úszóedzővel készült interjúm elsődleges témája a Gödöllői Városi és 

Térségi Uszoda működése és kapcsolata turizmussal volt. 

Az uszoda egy olyan komplexum, amely a medencék mellett rendelkezik edzőteremmel, 

bemelegítő teremmel és szaunákkal is. Minden tárgyi feltétel adott ahhoz, hogy 

nemzetközi sportmérkőzéseknek az egyik magyarországi otthona legyen. Emellett a 

MATE támogatása, és a gyerekek toborzása sikeresen zajlik, sok tehetséges sportolót 

tudnak leigazolni. A sikeres működést mutatja, hogy lakosság számára a foglaltág miatt 

kevésbe elérhetőek a medencék, illetve nyáron, táborok, edzőtáborok kerülnek 

megrendezésre. Egyetértettünk abban, hogy az uszoda alkalmas lehetne arra, hogy a város 

sportturizmusának egyik alapja legyen. A probléma az abban lehet, hogy a város kevés 

látványossággal rendelkezik, a sportesemények önmagukban kevesek egy turista számára, 

aki több napot töltene el a Gödöllőn.  

 

7.9. Interjú Dr. Kiss Gergellyel, a MATE-GEAC Vízilabda szakosztály 

vezetőjével 

Feltett kérdések: 

 Hány néző befogadására alkalmas a Gödöllő Városi és Térségi Uszoda? 

 Hány napot tartózkodott Magyarországon a dél-koreai vízilabda válogatott? 
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 Tartottak-e igényt városlátogatásra, ha igen miket néztek meg? 

 Magasabban jegyzett ellenfél esetén hol biztosítanának szálláshelyet a 

vendégcsapat számára?  

A Városi és Térségi Uszodában megrendezett Dél-Korea elleni nemzetközi vízilabda 

mérkőzés kapcsán kerestem fel Kiss Gergely háromszoros olimpiai bajnok vízilabdázót, 

aki jelenleg a MATE-GEAC férfi vízilabda szakosztály vezetője.  

Kiemelten fontosnak tartottam ezt az eseményt, mivel ritkán látogat a városba külföldi 

csapat, és a turizmus szempontjából egy mérföldkőnek érzem. Kérdésemre elmondta, hogy 

jelenleg az uszoda 600 néző befogadására alkalmas, azonban mobil lelátókkal ez a szám 

igény esetén tovább növelhető. A dél-koreai csapat 7 napot töltött hazánkban. Itt 

tartózkodásuk idején a gödöllői Erzsébet Királyné Szálloda szolgáltatásait vették igénybe. 

Sűrű programjuk miatt a helyi nevezetességekből csak a Királyi Kastélyt és annak parkját 

tudták megtekinteni. Több időt és figyelmet tudtak szentelni a főváros turista 

látványosságaira. Elgondolása szerint amennyiben egy magasabban jegyzett külföldi 

csapat érkezne városunkba, elszállásolásuk megoldható lenne a budapesti Aquaworld 

Resort 4 csillagos szállodájában. Aktív sportolóként külföldön maga is tapasztalta, hogy 

világviszonylatban ez a 30 perces autóút nem jelent problémát a sportolók számára. 

Kérdéseimre adott válaszai a témám tekintetében több releváns információt is tartalmazott. 

Továbbra is úgy gondolom, hogy több ilyen nemzetközi sportmérkőzés megrendezése 

növelné a városunk vonzerejét. 
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8. Következtetések és javaslatok 

 Gödöllő sportturizmusát folyamatos fejlődés jellemzi. A kültéri és beltéri sportok egyaránt 

vonzzák be a mozogni vágyó embereket, mind amatőr mind profi szinten. Azt gondolom, 

hogy a városban leginkább a személyi feltételek, de néhány sportág esetében, mint például 

a labdarúgás a tárgyi feltételek is adottak ahhoz, hogy a helyi sporton túl turisztikai jellegű 

attrakcióvá váljon. A legfontosabb turisztikai termékek közül Gödöllőn több is adott. A 

város megközelítése mind autóval, mind tömegközlekedéssel egyszerűen megoldható. Az 

M3-as autópálya lehetővé teszi, hogy a fővárosból 35-40 perc alatt eljussunk. 

Tömegközlekedést tekintve a gödöllői HÉV-et, vonatot, autóbusz járatokat is igénybe 

tudunk venni. Városon belül a közelmúltban elérhetővé vált az elektromos rollerek bérlése 

is, amely annak ellenére, hogy több helyi lakosban is felháborodást váltott ki, én úgy 

látom, hogy a turizmus szempontjából kedvező lehet. Segítségével a turisták több helyre 

egyszerűbben, gyorsabban eljuthatnak. A város gasztronómiáját is folyamatos fejlődés 

jellemzi. Véleményem szerint jelenleg a kínálat sokszínű és az olyan speciális igényeket is 

ki tud elégíteni, mint a vegetáriánusság, vegánság vagy más ételérzékenység. Szórakozás 

tekintetében választhatjuk akár Városi Mozit, vagy éppen a Trafo Klub szórakozóhelyet, 

ahol az utóbbi években több hazai felkapott zenész is megfordult, ráadásul a palotakerti 

HÉV megálló mellett található közvetlenül, így gyakran járnak ide szórakozni más 

városokból is. Jelenleg nehéz anyagi helyzet miatt sajnos végleges bezárás küszöbén 

állnak, a város turizmusa szempontjából véleményem szerint fontos lenne. 

SWOT ANALÍZIS: 
 

 

Erősségek: 

- -Kedvező infrastruktúra 

- Főváros közelsége 

- -Folyamatosan fejlődő sportélet 

- -Sportlétesítmények  

- -Önkormányzat támogatása 

- Zöld területek 

 

 

Gyengeségek: 

- Látványosságok hiánya 

- Parkolási lehetőségek hiánya 

- Fedett sportpálya hiánya 

- Felső kategóriás szálláshely hiánya 

 

 

Lehetőségek: 

- Hungaroring látogatói 

- Nemzetközi mérkőzések 

 

 

Fenyegetések: 

- -Növekvő energiaárak 

- -Budapest közelsége 
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Meglátásom szerint, város sportturizmusának leginkább az utánpótlás eseményekre lenne 

érdemes építenie jelenleg, mivel a városban található szálláshelyek nem teszik lehetővé a 

nagyobb nemzetközi csapatok fogadását. Szintlépést jelentett a Városi és Térségi 

Uszodában megrendezésre kerülő vízilabda mérkőzés, ahol a magyar U-19-es válogatott 

fogadta Dél-Korea felnőtt csapatát. A vendégcsapat az Erzsébet Királyné szállodában szállt 

meg, amely egy 3 csillagos szálloda, Gödöllő főterén található. Nehézséget jelentene, ha 

egy olyan csapatot fogadnánk, akik kizárólag 4 vagy 5 csillagos szállodát vennének 

igénybe. Az egyetemen található kollégium viszonylag nagy befogadóképessége ideális az 

utánpótlás csapatok, táborok elszállásolására, azonban ilyen esetben az étkezést külön kell 

megoldani.  

A sportturizmus szintlépéséhez több tényező is adott. SWOT elemzésemben lehetőségként 

a Hungaroring látogatóit emeltem ki főleg, amely egy magas fizetőképességű látogatói kört 

rejt, és a két város közelsége miatt érdemes velük számolni. Gondot jelenthet azonban a 

látványosságok hiánya. A Királyi Kastély sok embert vonz, azonban megtekintése nem 

generál növekedést a vendégéjszakák számában. A sportlétesítmények többségénél nem áll 

rendelkezésre elegendő parkoló egy teltházas mérkőzésre látogató számára. Megemlítettem 

a fedett sportcsarnok hiányát, azonban ez csak átmenetileg igaz, az egyetemi sportcsarnok 

jelenleg felújítás alatt áll.  

 A növekvő energiaárak bár jelentős problémát okoznak, de nem csak a mi városunkat 

érintik, hanem a versenytársainkat is. Budapest közelsége egyben pozitív és negatív 

hatással is rendelkezik városunkra. 

9. Összefoglalás 

Covid-19 vírus okozta lezárások után, az embereknek fontosabb lett a sport az egészségük 

megőrzése okán. A gázárak emelkedése számos problémát fog okozni a sport területén is. 

Télen a sportcsarnokok, búrák üzemeltetéséhez nélkülözhetetlen egy olyan stabil sportolói 

kör, akikre a szakosztályok tudnak alapozni a költséggazdálkodás miatt. Véleményem 

szerint két megoldása lehet annak, hogy ne kelljen további szakosztályokat megszűntetni. 

Az egyik a tagsági díjak emelése olyan mértékben, hogy az ne járjon a tagok elvesztésével. 

Ehhez elengedhetetlen a kapcsolattartás velük, fontos, hogy mindenki lássa, hogy a helyzet 

megoldásához közös összefogáshoz van szükség, egy olyan egyezségre mely mindkét fél 

számára pozitív. A másik megoldás egy olyan marketing-terv kidolgozása, amely bevonz 
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annyi sportolót, ami elegendő az energiai árak miatt kieső összeg pótlására. A maximális 

kapacitás elérése, mindkét fél számára pozitív dolog lehet. Gödöllőn sportturizmust 

leginkább az utánpótlásedzések, versenyek, és egyéb rendezvények jelentik. A klubok 

próbálják a TAO-s támogatásokat megfelelően elkölteni. A megfelelő infrastruktúra 

maximálisan hozzájárul a gyors utazáshoz, ezáltal egyre szélesebb körben ismerhetik meg 

a város sportolási lehetőségeit. Több napos tartózkodás ideje alatt, egy nyugodt várost 

ismerhetnek meg az ide látogatók. Kutatásomból kiderült, hogy a turisták leginkább a 

vendéglátó egységeket veszik igénybe, amiből Gödöllőn nincsen hiány.  

Meglátásom szerint, város sportturizmusának leginkább az utánpótlás eseményekre lenne 

érdemes építenie jelenleg, mivel a városban található szálláshelyek nem teszik lehetővé a 

nagyobb nemzetközi csapatok fogadását. Szintlépést jelentett a Városi és Térségi 

Uszodában megrendezésre kerülő vízilabda mérkőzés, ahol a magyar U-19-es válogatott 

fogadta Dél-Korea felnőtt csapatát. A vendégcsapat az Erzsébet Királyné szállodában szállt 

meg, amely egy 3 csillagos szálloda, Gödöllő főterén található. Nehézséget jelentene, ha 

egy olyan csapatot fogadnánk, akik kizárólag 4 vagy 5 csillagos szállodát vennének 

igénybe. Az egyetemen található kollégium viszonylag nagy befogadóképessége ideális az 

utánpótlás csapatok, táborok elszállásolására, azonban ilyen esetben az étkezést külön kell 

megoldani. 

Fontosnak tartom a testvérvárosokkal történő kapcsolatápolást, mivel rengeteg lehetőség 

nyílik meg vele a turizmus számára. Gödöllő és Wagening közötti testvérvárosi kapcsolat 

keretein belül több mint 1200 polgár vett részt utazásban. Itt fontos megemlíteni, hogy az 

elszállásolás családoknál történt, így a szálláshelyek nem profitáltak a vendégekből.  A 

szakosztályok ifjúsági csapatai a nemzetközi porondon is jó helyezéseket érnek el. 

 

Amennyiben a város szeretne szintet lépni és növelni a vendégéjszakák számát akkor a 

sportturizmusnak is egy alappillérnek kell lennie a projektben. Gödöllő rendelkezik több 

szálláshely típussal is. Panzió, vendégház, több apartman mellett az Erzsébet Királyné 3 

csillagos szálloda is várja a látogatóit. Amennyiben egy magasabb színvonalú, 4 vagy 5 

csillagos Hotel is épülne, akkor nagy valószínűséggel mindenki meg tudná találni a 

számára, illetve pénztárcája számára kedvezőt. Jelenlegi trendeket figyelve potenciális 

turistáknak számítanának a városba látogató vendégszurkolók, akiket meg lehetne győzni 

arról, hogy a mérkőzés követően töltsenek el egy vagy több napot.  
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A komplex turisztikai csomag kialakulásához a vendéglátóhelyeknek és szálláshelyeknek 

együttműködése nélkülözhetetlen. A tervezést és a megvalósítást körültekintő, hosszú 

elemzéses folyamatok kell, hogy megelőzzék. 
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Mellékletek 
 

1. számú melléklet – Szakosztályok Gödöllőn 
 

Megnevezés Székhely Képviselő 

1WD Motorsport Egyesület 2100 Gödöllő, Dózsa Gy. u. 34.  Szekeres Sándor elnök  

28-as körzet Szabadidősport 

Egyesület 

2100 Gödöllő, Szent János utca 

44.III/11.  
Hegedűs Péter  

Abfox Vitorlás Utánpótlás Képző 

Sportegyesület 
2100 Gödöllő, Kossuth L. u. 13. Máté Balázs elnök 

ADVENTÚRE Autósport 

Sportegyesület 

2100 Gödöllő, Rákóczi F. u. 

8.sz. 
Juhász György elnök 

Aikido Testgyakorló Egyesület 
2100 Gödöllő, Béri Balogh 

Ádám u. 8. 

Csorbainé Gógán Andrea, 

Szalai Balázs elnök 

Airsoft Kultúrális-és 

Sportegyesület 
2100 Gödöllő, Isaszegi u. 106. 

Csorba Mónika titkár, Kocsis 

Tamás elnök 

AUTÓ ÁGÓ RALLYE KLUB 2100 Gödöllő, Szabadság u.8/a. Győri György 

BENNER RACING TEAM 

Sportegyesület 

2110 Gödöllő, Dózsa 

Gy.u.62.fszt.2.sz. 

Benner László elnök, Bíró 

Balázs elnökh. 

Bike Zone Gödöllő 
2100 Gödöllő, Dózsa György u. 

1-3. II/16. 
Skultéti Attila elnök 

Bútor Rallye Team 

Sportegyesület 
2100 Gödöllő, Kőrösfői u. 40/a. Bútor Róbert 

CSIKO-BOAT Sport Egyesület 2100 Gödöllő, Bástya u. 19.sz. Csiki Csaba 

Dr. Lumniczer Sándor 

Lövészegylet Egyesület 

2100 Gödöllő, Kossuth Lajos u. 

27. fszt. 1. 
Zsigmond László elnök 

ÉGI KÍSÉRŐ-SKY ESCORT 

HUNGARY-AERO CLUB 
2100 Gödöllő, Repülőtér. Both Lajos 

Egyetem Open Tenisz Klub 2103 Gödöllő, Práter K. u. 1. Stollár Tibor elnök 

ERKEL ISKOLA 

GYERMEKEIÉRT 

ALAPÍTVÁNY 

2100 Gödöllő, Szabadság tér 

18. 
Szénásiné Reiss Judit 

Felhőút Sportrepülő Egyesület 2100 Gödöllő, Röges u. 14.sz. Szabó Péter 

Fenyves Lovasklub Sport 

Egyesület 

2100 Gödöllő, Fenyvesi Főút 

34/a. 
Sere Gábor elnök 

Fogyatékosok Pest Megyei 

Sportszövetsége 
2100 Gödöllő, Dobó Katica u.2. Tóth Tibor elnök 

Főnix Ifjúsági Egyesület 2100 Gödöllő, Bethlen G. u. 15. Csuja László elnök 

Főnix Ifjúsági Közhasznú 

Sportegyesület 
2100 Gödöllő, Kőrösfői utca 14. Balázs Zoltán 

Fujinaga Karate-Do Sport 

Egyesület 

2100 Gödöllő, Kossuth L. u. 27. 

III/9.sz 
Szücs Tibor elnök 

Gerő Rally Team Autósport 

Egyesület 

2100 Gödöllő, Dózsa György út 

21-23.sz. 

Gerőfi Gábor elnök, Gerőfi 

László titkár 

Gödöllő Biliárd Sport Klub 2100 Gödöllő, Patak tér 7.sz. Ifj.Vörös István 

Gödöllői Bérkilövő 

Vadásztársaság 
2100 Gödöllő, Páter K u.1.sz. 

dr. Cserhidy Attila, Dr. Sassy 

László elnök 
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Gödöllői Biomark Sport 

Egyesület 

2100 Gödöllő, Táncsics M.u. 

Sport-telep 

Dr.Tóth Bertalan elnök, Matuz 

Sándor ügyvezető elnök 

Gödöllői Bocskai Sportegyesület 2100 Gödöllő, Dózsa Gy u. 42. Zágoni György elnök 

Gödöllői Contact ITF Taekwon-

do Sportegyesület 
2100 Gödöllő, Dózsa Gy. u. 27. 

Kókai Zsolt elnök, Könczöl 

Nándor elnökh. 

Gödöllői Diáksport Alapítvány 2100 Gödöllő, Szabadság tér 9. Albert Gábor elnök 

Gödöllői Dolgozók 

Horgászegyesülete 
2100 Gödöllő, Korondán György 

Gödöllői Egyetemi Atlétikai Club 
2100 Gödöllő, Páter Károly 

u.1.sz. 

Benkő Ákos ügyvezető elnök, 

dr. Solti László elnök 

Gödöllői Kézilabda Sport Club 2100 Gödöllő, Táncsics M.u. Hámor Tamás elnök 

Gödöllői Kiskastély 

Sportegyesület 
2100 Gödöllő, Táncsics M. u 5. Boros György elnök 

Gödöllői Kispályás Fotbal Club 

Egyesület 
2100 Gödöllő, Baháné u.70.sz. Ivanovics Károly 

Gödöllői Korfball Klub 2100 Gödöllő, Fácánsor 61.sz. Jánossy Róbert elnök 

Gödöllői Lovas Sport és 

Hagyományőrző Közhasznú 

Egyesület 

2100 Gödöllő, Százszorszép 

u.72.sz. 

Balázsfalvi Nagy Judit elnök, 

dr. Balogh Réka  alelnök, Izsó 

Attila alelnök, Kelemen 

András alelnök 

Gödöllői Martinovics úti 

Óvodáért Alapítvány 

2100 Gödöllő, Martinovics u. 

16.sz. 
Gambárné Szántai Ildikó 

Gödöllői Muay Thai és Box 

Egyesület 
2100 Gödöllő, Akácfa u. 13. 

Kottán Ervin titkár, Ócsai 

Zsolt elnök, Varjú László 

elnök 

Gödöllői Ördögök Rögbi 

Sportegyesület 
2100 Gödöllő, Hársfa u. 13. Juhász Imre Márton elnök 

Gödöllői Röplabda Club 2100 Gödöllő, Honvéd u 28.. Árpás Géza elnök 

Gödöllői Röplabda Sport 

Alapítvány 
2100 Gödöllő, Zombor u. 11.sz. 

Buda László elnök, Körösfői 

László titkár 

Gödöllői Sport Klub 
2100 Gödöllő, Köztársaság u. 

13.sz. 
Pecze Dániel elnök 

Gödöllői Sport Közalapítvány 2100 Gödöllő, Szabadság tér 7. Mácsai Tamás 

Gödöllői Sportegyesület 2100 Gödöllő, Széchenyi u. 56. 

Blaubacher Tamás, Juhász 

Zoltán, Laki Csaba, Szekeres 

Lajos, Vargáné Waldmann 

Mónika 

Gödöllői Szociális Ellátó 

Központért Közhasznú Egyesület 
2100 Gödöllő, Sámuel út 4. Kubicza Ágnes elnök 

Gödöllői Taekwon-do 

Sportegyesület 

2100 Gödöllő, Knézich Károly 

utca 9.sz. 
Czeba Mihály elnök, 

Gödöllői Wado Sportegyesület 
2100 Gödöllő, Kossuth Lajos 

u.58.sz. 
Megyeri Péter elnök 
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Grassalkovich Közhasznú SE 
2100 Gödöllő, Batthyány L. u. 

32.sz. 

Köhler Ákosné, Kurucz 

Jenőné elnök, Szűcs Józsefné 

alelnök 

Hajós Alfréd Általános Iskola 

Alapítvány 
2100 Gödöllő, Légszesz u. 10. Fazekasné Katona Magdolna 

Hilltop Lovassport Egyesület 
2100 Gödöllő, Repülőtéri út 

0117/15. hrsz. 

Herceghalmi János elnök, 

Herceghalmi Tímea alelnök, 

Jámbor Attila alelnök 

Holz Rallye Sport Club 2100 Gödöllő, Dózsa Gy. u. 38. Tóth Vilmos 

Kirchhofer József Sportegyesület 2100 Gödöllő, Széchenyi u.64. Mester Attila 

Kutya Barátok Sport Egyesülete 
2100 Gödöllő, Palotakert sétány 

7. 
Halász Árpád elnök 

LÁNCTALPASOK-FC 
2101 Gödöllő, Isaszegi út 

Pf.380, 0174/4. hrsz. 

Alberti Zoltán alelnök, 

Marczali Tibor alelnök, 

Márton Huba-József elnök 

Lányi Róbert Emlékalapítvány 2100 Gödöllő, Besnyő u.1.sz. Fehérvári Tamás 

Magyar Dámalovas Egyesület 
2100 Gödöllő, Szabadság út 

87.sz. 

Kis Kovácsné Epres Barbara 

elnök 

Magyar Labdafejelők Szövetsége 
2100 Gödöllő, Palotakert 6/b. 

VII.em. 3. 
ifj. Doszpod Béla elnök 

Magyar Postagalambsport A/40 

Egyesület 
2100 Gödöllő, Erdőszél u. 80. Maszlag Attila elnök 

Magyar Postagalambsport A/5 sz. 

Egyesülete 
2100 Gödöllő, Berczeli Pál 

Magyar Postagalambsport 

Szövetség Maraton Klub 
2100 Gödöllő, Táncsics u.48.sz. Belák Ottó elnök 

Magyarországi Tradicionális ITF 

Taekwon-Do Sportegyesület 

2100 Gödöllő, Knéczich Károly 

u. 9. 
Czeba Miály elnök 

Margita 344,2 Turisztikai és 

Sport Egyesület 

2100 Gödöllő, Kazinczy krt. 14. 

III/8. 
Kristóf Zsolt elnök 

Pelikán Horgász Egyesület 2100 Gödöllő, Pf.l98 Gerőfi László 

President Egyesület 
2100 Gödöllő, Paál László köz 

6. 
Várkonyi Károly elnök 

Procar Endurance Motorsort 

Egyesület 
2100 Gödöllő, Méhész köz 5. 

elnök Nagy Tibor, 

elnökhelyettes Bognár Tibor 

PROCAR Motorsport Sport 

Közhasznú Egyesület 
2100 Gödöllő, Méhész köz 5. Nagy Brigitta 

Pumák Taekwon-Do 

Sportegyesület 

2100 Gödöllő, Knézich Károly 

u. 9. 

Bese Renáta, Bontovics 

Babett, Tóth Gertrud 

Real Sec Olimpiai Teakwon Do 

Egyesület 

2100 Gödöllő, Szilágyi Erzsébet 

u. 56.sz. 

Nagy Csaba elnök, Vidák 

Adolf 

SANTIMONA Diáksport, 

Tömegsport, Kulturális és 

Művelődési Közhasznú Egyesület 

2100 Gödöllő, Panoráma u. 29-

31. 
Szalay Zoltán 

Sisi Első Magyar Női 

Lovaregylet 

2100 Gödöllő, Both-tanya 

Repülőtéri út 
Both Lajosné 

Sport Bérkilövő Vadásztársaság 2100 Gödöllő, Pf 91 Muka János 
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Sport Szafari Vadásztársaság 2100 Gödöllő, Incsői lőtér 
Fülöp László elnök, Ifj.Fülöp 

László titkár 

Szent István Egyetem Hallgatói 

Életért Egyesület 

2103 Gödöllő, Páter Károly 

u.1.sz. 
Dobos Ferenc elnök 

Szent István Egyetem Sportjáért 

Alapítvány 

2103 Gödöllő, Páter Károly 

u.1.sz. 

Dávid Imre, Dr. Schulek 

Ágoston, Gémesi Levente, Ujj 

Ágnes 

Szent István Hallgatói Alapítvány 
2103 Gödöllő, Páter Károly u. 

1. 
Szabó Tamás 

Taktika Lovas és Tenisz Sport 

Egyesület 
2100 Gödöllő, Zombor u. 11.sz. Buda László elnök 

Török Ignác Gimnázium 

Gödöllői Diáksport Egyesület 
2100 Gödöllő, Petőfi S.u.12.sz. Péli Sándor elnök 

Vega-M Tenisz Klub Sport 

Egyesület 

2100 Gödöllő, Ezredes u. hrsz: 

017/3. 
Kiss Adrienn elnök 

Virtuális Sport Ifjúsági Egyesület 
2100 Gödöllő, Rákos patak u. 2. 

fsz. 

Mezei Gábor elnökhelyettes, 

Szigetvári József elnök, Telek 

Zoltán titkár 

Vuelta Sportegyesület 
2100 Gödöllő, Szabadság tér 

6.sz. 

Eisenkrammer Károly elnök, 

Ladányi Beatrix alelnök 

 

Forrás: http://www.helyicivil.hu/j/godollo-egyesulet-alapitvany/sport 
  

http://www.helyicivil.hu/j/godollo-egyesulet-alapitvany/sport
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2. számú melléklet - Kérdőív 
 

Kutatási kérdőív bevezetésének az alábbiakat adtam meg: 

„Tisztelt Válaszadó! 

Kádas Péter Zsolt vagyok, a Magyar Agrár - és Élettudományi Egyetem (MATE) 

Turizmus- Vendéglátás szakos hallgatója. Szakdolgozatom címe: Sportturizmus 

jelentőségének bemutatása gödöllői modellen. 

Kutatásom megkönnyítése érdekében kérem, segítse munkámat az alábbi kérdőív 

kitöltésével. A kérdőív teljes mértékben anonim, a válaszokat kizárólag a 

szakdolgozatomban fogom felhasználni.  

A kitöltés körülbelül 5-6 percet vesz igénybe. 

Köszönöm, hogy megtisztelt bizalmával és időt szakít a kérdőív kitöltésére.” 

Kutatási kérdőívben az alábbi kérdések szerepelnek: 

1. Sportol-e? 

2. Milyen gyakran látogat sporteseményeket?  

3. A sportcsapat eredményessége mennyire befolyásolja Önt az eseményekre való 

kilátogatásában? 

4. A sporteseményekre való kilátogatása során Ön szeretné-e jobban megismerni az 

adott desztinációt? 

5. Előzetesen utánanéz-e a desztinációnak?  

6. Fizetne-e többet azért, hogy közelebb legyen a szálláshelye a sporteseményhez?  

7. Volt-e már olyan, hogy visszatért a korábbi sportesemény városába, városlátogatás 

céljából?  

8. Mi a maximális távolság, amit megtenne azért, hogy lássa kedvenc csapatát élőben?  

9. Havonta mennyit költ sporteseményekre? (jegy, utazás, szállás, étkezés?)  

10. Ön járt-e már Gödöllőn sportesemény miatt?  

11. Felsorolt sportlétesítmények közül melyiket ismeri?  

12. Sporteseményre milyen közlekedési eszközzel járt Gödöllőre?  

13. Mennyire voltak pozitívak a tapasztalatai Gödöllőn turistaként és/ vagy 

sportolóként az itt eltöltött idő alatt? 

14. Milyen pozitív tapasztalatai voltak Gödöllőről turistaként és/vagy sportolóként az 

itt eltöltött idő alatt?  

15. Ön milyen sporteseménynek volt aktív résztvevője?  
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16. A városba látogatása sorén igénybe vesz egyéb szolgáltatásokat az egyes 

sportokhoz köthető szolgáltatásokon kívül?  

17. Ön szerint milyen sportágak hiányoznak Gödöllő város kínálatából, melyikre lenne 

kereslet? 
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Függelékek 
1.sz. függelék 

 



62 

 

4.sz. függelék 
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5.sz. függelék 

 


